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Z čísla vyberáme:Komunitné centrum pre deti a 
mládež Novej Bane

V podnikateľskom centre mesta Nová Baňa otvorili 3. februára 
nízkoprahové komunitné centrum pre deti a mládež. Tento projekt bol 
finančne podporený Ministerstvom vnútra SR. Na slávnostné otvorenie 
prijali pozvanie partneri projektu - ZŠ Jána Zemana, ZŠ Sv. Alžbety, OU pre 
telesne postihnutú mládež a Detský domov v Novej Bani, ako aj primátor 
mesta Mgr. Ján Havran.

V úvode stretnutia Bc. Lucia Spurná vysvetlila ciele a plány 
komunitného centra: ,,Naším zámerom je posilniť vzťahy medzi všetkými 
deťmi navzájom, bez akýchkoľvek rozdielov.
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Stretnutie primátora s občanmi 
Téma: Regenerácia centra mesta

Dňa 17. februára 2011 sa v Centre voľného času na podnet 
primátora mesta Mgr. Jána Havrana uskutočnilo verejné stretnutie 
občanov mesta.

Stretnutie bolo zamerané na poskytnutie informácií verejnosti o 
projektoch, ktoré sa začnú realizovať v prvom polroku tohto roka a budú 
sa bytostne dotýkať každého obyvateľa mesta. 

Jedná sa predovšetkým o projekt Regenerácia centra mesta – 
Rekonštrukcie chodníkov, úprava spevnených plôch a verejnej zelene v 
meste Nová Baňa (informácie o projekte sa nachádzajú aj na stránke 
mesta www.novabana.sk, v časti Občania – Rozvoj mesta – Projektové 
dokumentácie).

O detailoch 
projektu informoval 
verejnosť hlavný 
projektant projektu 
Ing. arch. Ján 
Kôpka. Poukázal na 
nutnosť zosúladenia 

(pokračovanie na str. 5) I N Z E R C I A
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Prvý piatkový večer v mesiaci február 
patril v Novej Bani folku a country hudbe na 
všetkým dobre známom podujatí, ktoré sa 
už 21 rokov koná pod názvom Zimná folková 
Nová Baňa.

Dobrým zvykom bývalo, že sa predstavili 
jednotlivci v hre na gitaru. Keďže títo sa 
neprihlásili, resp. ich bolo veľmi málo, ako prvú 
uviedla moderátorka Adriána Hellebrandtová 
všetkým dobre známu folkovú skupinu JASOŇ 
zo Sklených Teplíc. Tramp-folková skupina 
vznikla koncom júla v roku 1996, na konte majú 

dva albumy pod názvom: Cieľov pár a Delfíny. 
V lete oslávia 15. narodeniny. Prezradili tiež, 
že každý rok im jeden člen pribudne prípadne 
odbudne. Od svojho vzniku Jasoň hral na 
mnohých významných festivaloch a koncertoch 
nielen u nás a v Čechách, ale aj v Nemecku. 
Nám hrali v dvojčlennej zostave Peter Uhrín – 
Uhroš a Alexandra Ritterová – Aja.

Prvým jednotlivcom bola 16 - ročná študentka 
prvého ročníka Košického konzervatória, 
odbor herectvo, Klaudia Varadyová z Novej 
Bane. Klaudia však nehrala sama, na bubny ju 
sprevádzal  10 - ročný Marián Šarközy. Mladý 
nádejný hudobník, ktorý sa nerád učí, ale rád 
hrá. Predviedli sa v Rómskom mixe a v troch 
vlastných pesničkách.

Predskokana hosťujúcej skupine ORBUS 
urobil Jarko Király z Novej Bane. Dozvedeli sme 
sa od neho, že hrá v skupine Ja a moje staré 
struny a jeho najbližším cieľom je „rozmnožovať 
kvetiny“. Jarko zahral zmes piesní od Nedvěda 
a Nohavicu. 

Zimná Folková Nová Baňa

Hosťom zimnej FNB bola už spomínaná 
skupina Orbus zo Svätého Jura. Boli u nás 
po prvýkrát, ale ako povedali na záver svojho 
vystúpenia, hralo sa im dobre a dobre sa tu cítili. 
Skupina vznikla v roku 2004, a čo je zaujímavé, 
dokopy sa dali cez inzerát na internete. V roku 
2009 nahrali svoj prvý album Svet je naruby. 
Chlapci z Orbusu hrajú vlastnú tvorbu a my ich 
v lete uvidíme znova na Letnej Folkovej Novej 
Bani.

Aká by to bola folková, keby sa nepredstavil 
aj hlavný organizátor, ale aj duša Folkovej Novej 
Bane, ktorému miesto na pódiu právom patrí, 
Igor Moško.

Záver patril našej domácej hudobnej 
skupine CRABSLIDE, ktorú netreba osobitne 
predstavovať, aj keď to nebola folková skupina, 
pripravený repertoár sa publiku páčil. 

Verím, že domov odchádzal každý spokojný 
a plný zážitkov z folkového večera.

Ing. M. Zalaiová

Komunitné centrum pre deti a mládež
          Novej Bane

(dokončenie zo str.1)
Nízkoprahovosť znamená dostupnosť, 

preto všetky služby v našom centre budú 
poskytované zadarmo. Chceme vytvoriť 
vhodné podmienky na využívanie voľného 
času mimo domova, kde môžete kedykoľvek 

prísť a vybrať si z 
ponúkaných aktivít. 
Môžete sa zahrať na 
počítači, vypočuť si 
hudbu, prípadne si urobiť 
domáce úlohy alebo sa len 
tak porozprávať s kamarátmi, 
ale verím, že budeme 
realizovať aj nové tvorivé 
aktivity. Besedy, prednášky a 
exkurzie sú ďalšou aktivitou, 
ktoré spoločne absolvujeme, 
nakoľko naše centrum 
má náučný charakter. 
Centrum bude otvorené 
v pondelok až piatok od 
9. do 17. hodiny. Dúfam, 
že ho budete považovať 
za bezpečné miesto, kde 
nájdete zmysluplnú zábavu, 
pomoc a oporu, a zároveň 
nadviažete nové kontakty a 
priateľstvá.“

Mgr. Ján Havran v 
krátkom príhovore zdôraznil, 
že mesto má záujem, aby 

sa v centre stretávali deti a mládež v hojnejšom 
počte, nakoľko novovzniknuté centrum poskytuje 
otvorený priestor pre všetkých bez rozdielov. 
Zároveň vyjadril presvedčenie, že ,,nové 
centrum je len jeden z prvých krokov, ktoré pre 
naše deti a mládež v Novej Bani urobíme. Verím, 
že tých aktivít pre vás bude oveľa viac, pretože 
projekt Živo v meste plánoval aktivity aj mimo 
tohto centra.“ 

Na spestrenie popoludnia si program 
pripravili deti z CVČ a z Detského domova.

Prví návštevníci si v deň otvorenia centra 
mohli vyskúšať svoju zručnosť, nakoľko Bc. 
Spurná pre nich pripravila tvorivé dielne, kde 
vyrábali valentínske pozdravy a fašiangové 
masky. Pripravená bola aj anketa s otázkami, 
ako by deti chceli spoločne tráviť voľný čas 
a o aké aktivity majú záujem. Z odpovedí 
vyplynulo, že majú záujem tancovať, športovať, 
tvoriť v dielňach, absolvovať zaujímavé výlety, 
navštevovať plaváreň, ale najviac spomínali 
prácu na PC.      

-vap-

Poďakovanie
Touto cestou chcú pracovníci Mestského úradu v Novej Bani 

vyjadriť poďakovanie a uznanie za dlhoročnú, svedomitú prácu v 
oblasti kultúry pani Helene Budinskej.

Deň za dňom...roky plynú 
a máme tu teraz vzácnu 
chvíľu, keď zastaví sa práce 
tok, aj náš ponáhľajúci sa 
krok. Máme vyriecť slová 
na rozlúčku a v hrdle veľkú 
slučku - lebo...veď všetko je 
to akoby len včera. Niekto len 
v krátkosti riekne: ,,Majte sa 
pekne!” 

A možno za tým všetkým 
skrýva sa veľa - tak ako človek 
si želá... “Láska, zdravie, šťastie k tomu ešte, nech je vždy spolu 
s Vami na jednej ceste.” Za všetkých, ale povieme tu - jediné 
slovo, čo má silu ukrytú...slovo, čo pôsobí ako balzam a má pre 
všetkých veľký význam. 

Často naň veru zabúdame, vysloviť ho pre tých, čo radi máme. 
Pre nás je teraz radosť veľká, vysloviť Vám ho po písmenkách                                                                                                                                       
                                      ĎAKUJEME!
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na svojom zasadnutí dňa 10. 2. 2011
Mestské zastupiteľstvo 

INZERCIA

zobralo na vedomie:
- Kontrolu uznesení príjatých na MsZ konanom dňa 11. 1. 2011
- Správu o činnosti mestskej polície za rok 2010
schválilo:
- Štatút mesta Nová Baňa
- pozmeňujúci návrh na zámenu člena komisie pre cestovných ruch 

Branislava Medveďa za Jozefa Šipikala a doplnenie komisie pre cestovný 
ruch o ďalších členov z radov občanov mesta

- s účinnosťou od 15. 2. 2011 za člena dozornej rady MsBP, s.r.o. 
Nová Baňa Vieru Hudecovú, Antona Tužinského a Juraja Búryho

- s účinnosťou od 15. 2. 2011 za člena doroznej rady MsL, s.r.o., 
Nová Baňa Petra Forgáča, Maroša Marku a Ing. Karola Tužinského 

- pozmeňujúci návrh na zámenu člena Rady školy pri Centre voľného 
času, Nová Baňa a to Antona Tužinského za Petra Forgáča

uložilo:
- prednostke mestského úradu pripraviť Zásady hospodárenia s 

majetkom mesta na prerokovanie do budúceho mestského zastupiteľstva 
v termíne do 11. 3. 2011

zriadilo: 
- komisiu pre cestovný ruch 
zvolilo:
- predsedu komisie pre cestovný ruch a členov komisie
odvolalo:
- s účinnosťou od 15. 2. 2011 členov dozornej rady MsBP, s.r.o., Nová 

Baňa Ing. Jaroslava Krličku, Adriana Zimu, Mgr. Ľudmilu Rajnohovú
- s účinnosťou od 15. 2. 2011 člena dozornej rady MsL, s.r.o., Nová 

Baňa Ing. Vincenta Štullera
delegovalo:
- členov pre jednotlivé rady škôl v zriaďovateľskej právomoci mesta 

Nová Baňa
- Katarínu Štrbovú a Emíliu Štullerovú do mestskej školskej rady 

mesta Nová Baňa
zrušilo: 
- uznesenia č. 7/2007, 49/2007, 67/2008, 5/2010 (uznesenia o 

delegovaní poslancov MsZ a zamestnancov MsÚ do rád škôl)
- uznesenie č. 107/2010/A1/a/b/c/ zo dňa 25. 11. 2010 (uznesením 

bol schválený dlhodobý prenájom nehnuteľností-častí pozemkov, 
nachádzajúcich sa v k. ú. Brehy za účelom získania nenávratného 
finančného príspevku  na projekt „Protipovodňové opatrenia obce Brehy“)

Mestské zastupiteľstvo hlasovalo o návrhoch na uznesenia, 
ktoré neboli prijaté:

- pozmeňujúci návrh na zámenu člena komisie kultúry, vzdelávania, 
mládeže a športu Ing. Vincenta Štullera za Bc. Luciu Spurnú

- pozmeňujúci návrh, aby členkou komisie finančnej nebola Mgr. 
Anna Miháliková

- doplnenie komisií o ďalších členov z radov občanov.

Úplné znenie uznesení je zverejnené na úradnej tabuli mesta Nová 
Baňa a tiež na internetovej stránke mesta www.novabana.sk.

Marta Müllerová

Mesto Nová Baňa 
so sídlom Námestie slobody č. 1, 

968 26 Nová Baňa 
––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––

MPO-2011/00423/00980
Zverejnenie zámeru priameho nájmu nehnuteľného majetku Mesta 

Nová Baňa – nebytový priestor, Nábrežná 21, súp. číslo 1443, Nová 
Baňa. 

Mesto Nová Baňa v zmysle ustanovenia § 9a/, ods. 9 zákona 
o majetku obcí č. 138/1991 Zb. zverejňuje svoj zámer  prenajať 
nehnuteľný majetok mesta Nová Baňa priamym nájmom.

• Predmetom nájmu je nebytový priestor o výmere 41 
m², nachádzajúci sa na ul. Nábrežná 21, súp. číslo 1443 v 
Novej Bani. 

• Účel nájmu – priestor je určený na obchodné, kancelárske účely a 
poskytovanie služieb.  

• Minimálna výška nájomného je stanovená na 20,00 €/m²/rok bez 
energií spojených s nájmom. 

• Doba nájmu na dobu neurčitú s jednomesačnou výpovednou 
lehotou.

• Povinné náležitosti cenovej ponuky:
a) Presné označenie účastníka:
- Fyzická osoba – podnikateľ: meno, priezvisko, bydlisko, obchodné 

meno, miesto podnikania, IČO, telefonický kontakt
- Právnická osoba: obchodné meno, štatutárny orgán, sídlo, IČO, 

telefonický kontakt
b) Výška nájomného za 1 m²/rok
c) Účel nájmu
d) Dátum a podpis oprávnenej osoby

• Lehota na doručovanie cenových ponúk záujemcov je stanovená 
do 15. 4. 2011 do 15.30 hod.

• Záujemca o prenájom nebytového priestoru na ul. Nábrežná 21 v 
Novej Bani doručí písomnú žiadosť s cenovou ponukou v zalepenej 
obálke s označením

„Priamy nájom - Nábrežná 21 - n e o t v á r a ť „
na adresu Mestský úrad, Námestie slobody č. 1, 968 26 Nová Baňa.
Na obálke musí byť uvedená adresa záujemcu.

• Vyhodnotenie cenových ponúk sa uskutoční v termíne do 27. 4. 
2011. Nájomná zmluva bude uzatvorená s tým záujemcom, ktorý 
ponúkne najvyššiu výšku nájomného za 1m²/rok.

• Ak účastníci predložia rovnakú cenovú ponuku, rozhodne cenová 
ponuka, ktorá bola mestu skôr doručená. V prípade, že sa o nebytový 
priestor bude uchádzať  len jeden záujemca, tento môže byť prenajatý 
tomuto záujemcovi, ak akceptuje minimálne podmienky stanovené 
touto ponukou. 

• Ak účastník ponuky neuzatvorí nájomnú zmluvu v lehote najneskôr 
do 10 dní od jej obdržania od prenajímateľa, mesto Nová Baňa vyzve 
na uzatvorenie nájomnej zmluvy účastníka, ktorý dal druhú najvyššiu 
cenovú ponuku nájomného.

• Ak mesto a organizácie zriadené mestom ku dňu podania žiadosti 
evidujú splatnú pohľadávku voči žiadateľovi, žiadosť bude vyradená z 
ponukového konania.

• Mesto si vyhradzuje právo odmietnuť všetky predložené cenové 
ponuky na prenájom a ukončiť priamy prenájom ako neúspešný alebo 
ho zrušiť.  

Bližšie informácie k predmetnému priamemu nájmu budú poskytnuté 
na Mestskom úrade v Novej Bani, Námestie slobody č. 1, 968 26 Nová 
Baňa na oddelení správy mestského majetku a podnikateľskej činnosti  
č. dv. 6 na 1. posch., prípadne na telef. čísle 045/68 56 673.

V Novej Bani, dňa 26. 1. 2011

Mgr. Ján Havran
primátor mesta



Pod číslom 438/2010 vyšlo v Zbierke zákonov opatrenie 
Štatistického úradu SR, ktorým sa ustanovujú podrobnosti o 
charakteristikách, základných znakoch a štruktúre zisťovaných 
údajov, a vydáva sa vzor sčítacieho tlačiva pri sčítaní obyvateľov, 
domov a bytov v roku 2011. Uzatvára sa tým významná etapa v 
príprave na budúcoročné májové sčítanie obyvateľov, domov a bytov 
v Slovenskej republike. Z medzinárodného hľadiska bude výnimočné 
najmä tým, že podľa nariadenia Európskeho parlamentu a Rady (ES) sa 
v roku 2011 budú sčítavať po prvý raz v histórii obyvatelia, domy a byty 
vo všetkých členských štátoch Európskej únie pri využití rovnakých, 
respektíve podobných definícií zisťovaných údajov. Obyvatelia 
Slovenskej republiky dostanú po prvý raz v histórii možnosť vybrať si, 
či vyplnia sčítacie tlačivá v listinnej podobe alebo v elektronickej forme. 

Tri sčítacie formuláre (A. Údaje o obyvateľovi, B. Údaje o byte, 
C. Údaje o dome), ktoré sú prílohami opatrenia, obsahujú spolu 52 
otázok. Najvýznamnejšou novinkou formulára A. Údaje o obyvateľovi 
je popri trvalom pobyte zisťovanie obvyklého bydliska obyvateľa, teda 
miesta, na ktorom sa zdržiava prevažnú časť roka, kde zvyčajne trávi 
denný alebo nočný odpočinok. Cieľom tohto ukazovateľa je spoznať 
skutočný počet obyvateľov jednotlivých členských krajín a zamedziť tak 
započítavaniu toho istého obyvateľa do počtu obyvateľov vo viacerých 
štátoch. Informácie o obvyklom bydlisku umožnia zistiť aj reálny počet 
obyvateľov v Slovenskej republike. Tento údaj môže byť dôležitý 
napríklad pre obce, ktoré sú financované podľa počtu obyvateľov 
prihlásených na trvalý pobyt, čo nie vždy zohľadňuje skutočný stav. Pri 
sčítaní v roku 2011 budú obyvatelia odpovedať aj na novú otázku, aký 
jazyk najčastejšie používajú na verejnosti a v domácnosti. Novými sú 
tiež otázky súvisiace s úrovňou počítačových znalostí. 

Vo formulári B. Údaje o byte došlo v porovnaní s minulým 
sčítaním k podstatnému zúženiu otázky o vybavenosti domácností. 
Cieľom sčítania nie je zisťovanie rozsahu majetku obyvateľa, teda 
koľkými mobilnými telefónmi, osobnými počítačmi a osobnými autami 
domácnosť disponuje, ale informácia, či je týmito vybranými predmetmi 
domácnosť vybavená. 

Novými zisťovanými údajmi vo formulári C. Údaje o dome je 
obdobie rekonštrukcie a tepelná izolácia domu.

Údaje, ktoré poskytne sčítanie, nie je v súčasnosti možné získať 
z iných zdrojov. Sčítanie je preto mimoriadnou príležitosťou prispieť k 
tvorbe uceleného obrazu o demografickej a sociálnej situácii a životných 
podmienkach obyvateľov. Bez poznania tohto obrazu nie je možné 
spoľahlivo a na odbornej úrovni prognózovať ďalší vývoj rozhodujúcich 
oblastí našej spoločnosti, ani rozvoj miest a obcí. Odpovedať úplne, 
správne, pravdivo a včas na všetky otázky zo sčítacích formulárov je 
preto aj povinnosť, ktorá každému obyvateľovi vyplýva zo zákona č. 
263/2008 Z. z. o sčítaní obyvateľov, domov a bytov v roku 2011.

Zdroj informácií: Štatistický úrad Slovenskej republiky.

Mgr. Ľudmila Rajnohová

Európsky poľnohospodársky fond pre rozvoj 
vidieka: Európa investujúca do vidieckych oblastí.

V úvode januárovej besedy, ktorá sa uskutočnila vo štvrtok, 27. 
januára 2011, v sále Centra voľného času v Novej Bani, bol Mgr. 
Danielom Pokorným prezentovaný marketingový program, vypracovaný 
rakúskou Vysokou odbornou školou Wiener Neustadt - Campus 
Wieselburg. Tento vzdelávací program sa realizuje aj na Slovensku a je 
určený hlavne pre farmárky. Účastníci besedy sa dozvedeli ako sa môžu 
vzdelávacieho programu, ktorý je bezplatný, zúčastniť. Ďalšia časť 
besedy bola venovaná skúsenostiam farmárov z Českej republiky, ktorí 
spracovávajú poľnohospodárske suroviny do podoby finálnych výrobkov 
určených na predaj spotrebiteľom. V rámci besedy s prítomnými 
účastníkmi diskutovali ďalší prednášajúci Prof. Dr. Ing. Elena Horská 
- zo Slovenskej poľnohospodárskej univerzity v Nitre, Ing. Ivan Hrbek 
- známy a uznávaný odborník na legislatívu spojenú s problematikou 
schvaľovania a registrácie potravinárskych podnikov s malým objemom 
výroby v ČR (tzv. malofaremné spracovanie a predaj z dvora) a Ing. 
Patrik Rovný, PhD. zo Združenia mladých farmárov.

Ospravedlňujeme sa vám za podmienky v mieste konania besedy, 
ktoré nevieme ovplyvniť.

Beseda bola pre účastníkov bezplatná.
Ďakujeme za vašu účasť!

Aktuálne, v období chrípok a častých prechladnutí, nám porozprával 
o liečivej sile tradičných včelích produktov ako je med, peľ, propolis, 
materská kašička a ich priaznivých účinkoch na imunitný systém Mgr. 
Ján Píš, predseda Základnej organizácie Slovenského zväzu včelárov v 
Novej Bani. Beseda na tému apiterapia – liečenie včelími produktmi sa 
uskutočnila v stredu 23. februára 2011 v Mestskom klube v Novej Bani. 
Účastníci besedy získali informácie o histórii medu a o využití liečivej 
sily včelích produktov. Ako sme sa dozvedeli, med upokojuje, zmierňuje 
psychické napätie, podráždenosť, nervozitu, odstraňuje nespavosť, 
súčasne však rýchlo a efektívne dodáva do organizmu energiu pre 
činnosť všetkých orgánov, a tým pomáha pri fyzickom a psychickom 
vyčerpaní. Med a propolis svojimi antiseptickými a antibakteriálnyim 
účinkami urýchľujú aj 
hojenie rán, zmierňujú 
tráviace ťažkosti. Cukry 
v mede sú obsiahnuté 
vo vyváženom pomere. 
Ako sladilo je med určite 
telu bližší než ostatné 
sladidlá. V diskusii Mgr. 
Píš upozornil aj na to, že 
kryštalizácia medu je jeho 
prirodzenou vlastnosťou,  
dôkazom pravosti a 
neporušenosti medu.

Beseda s diskusiou zaujala nových záujemcov o včelárstvo, 
pestovateľov ovocia, zeleniny a poľnohospodárskych kultúr. 

Bezplatnú besedu zorganizovalo Združenie ENVIRA v rámci 
projektu Roľnícke informačné centrum. 

Ďakujeme za vašu účasť!
Ďakujeme Mestu Nová Baňa za ústretový prístup a poskytnutie 

vhodného priestoru na konanie besied.

Kancelária Roľníckeho informačného centra, Bernolákova 11, Nová 
Baňa, t. č.: 045/38 101 40, 0911/743 181.

Zriaďovateľ: Združenie ENVIRA, www.ric.meu.zoznam.sk,
                                                   RIC.kancelaria@gmail.com

Januárová beseda na tému: Farmárky a 
farmárčenie na Slovensku, v Čechách a v 

Rakúsku
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Februárová beseda na tému: APITERAPIA- 
liečenie včelími produktmi
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Členovia MPZ Háj hodnotili 
poľovnícky rok

Členovia Mestského 
poľovníckeho združenia Háj 
sa poslednú januárovú nedeľu 
zišli na výročnej schôdzi s 
cieľom zhodnotiť poľovnícky 
rok 2010. Rokovanie postil 
svojou účasťou primátor mesta 
Mgr. Ján Havran. V úvode 
minúta ticha patrila nášmu 
dlhoročnému a zaslúžilému 
členovi pánovi Ing. Jánovi 
Holému.

V obsiahlej výročnej správe, 
ktorú predniesol predseda 
MPZ Milan Tužinský, bola 
zvýraznená užitočná práca členov 
a dosiahnuté dobré výsledky 
v jednotlivých pracovných 
skupinách. Zvýraznená bola 
starostlivosť o poľovnú zver, 
kde členovia zabezpečili do 
prikrmovacích zariadení 1350 kg 
jadrového krmiva, 95 kg sena, 300 
kg dužinatého krmiva, naplnenie 
násypov a soľníkov, teda všetko 
to, čo naša poľovná zver potrebuje 
práve v zimných mesiacoch. 
Členovia MPZ sa v pracovných 
skupinách počas roka zamerali na 
budovanie nových prikrmovacích 
zariadení, násypcov a opravy 
pozorovacích posedov, či iných 
poľovníckych zariadení. V správe 
bola zhodnotená i činnosť MPZ 
zameraná na pomoc mestu vo 
všetkých formách, ako i účasť 
na spoločenských podujatiach 
poriadaných vedením mesta.

Poľovný hospodár MPZ 
Štefan Holý svoju časť správy 
orientoval na dosiahnuté výsledky 
v chove, starostlivosť o dobrý 
zdravotný a kondičný stav 
poľovnej zveri. Hodnotil kmeňové 
stavy jednotlivých druhov zveri 
podľa bonitácie poľovného revíru. 
Vyzval členov v súvislosti so 
vstupom do nového poľovného 
roka na zvýšenú starostlivosť 
o poľovnú zver, zameranú na 
prikrmovanie a ochranu zveri pred 
predátormi, ktorí sa rozmáhajú, 
hlavne túlavé psy. Predložil nové 
úlohy v súlade s chovateľskou 
prehliadkou trofejí vo Svätom 
Antone.

V rámci diskusie vystúpil 
primátor mesta Mgr. Ján Havran, 
ktorý sa zameral na spoluprácu 
MPZ s mestom, zveľaďovanie 
poľovného revíru a ochranu 
lesného fondu zo strany 
poľovníkov.

Na záver slávnostnej výročnej 
schôdze predseda MPZ Milan 
Tužinský a hospodár Štefan Holý 
odovzdali vecné dary jubilantovi 
Ing. Viliamovi Polnišerovi a 
najstaršiemu členovi Jozefovi 
Vlkolenskému. Po podanom 
občerstvení pokračovala 
priateľská a družná debata,               
a spomienky na poľovnícke 
zážitky.

Vladimír Petráš, 
podpredseda MPZ
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plánovaných prác s možnosťami a požiadavkami výzvy, ktorá bola 
zameraná len  na obnovu centier, rekonštrukciu chodníkov, úpravu 
spevnených plôch a verejných priestranstiev. Do projektu sa nedala 
začleniť celková infraštruktúra, ako rekonštrukcia vodovodnej a 
kanalizačnej siete. Z dôvodu finančných limitov daných podmienkami 
výzvy, bola z projektu vypustená rekonštrukcia Radničného parku a tiež 
časť Námestia slobody okolo pomníka.

Projekt bude tvoriť celok začínajúc od Námestia sv. Alžbety cez 
Námestie slobody až na Banícke námestie, kde bude vybudovaná 
autobusová zastávka rovnakého typu ako pri nákupnom stredisku COOP 
Jednota. Samotné Banícke námestie už riešené nebude. Na poslednú 
chvíľu bola do projektu zaradená cesta na ulici A. Kmeťa, kde bude 
vybudovaná kanalizácia a zároveň sa cesta rozšíri z dôvodu vybudovania 
chodníka až na ulicu Pod sekvojou, čím sa zabezpečí priame prepojenie 
na Hrádzu. Do projektu sú zahrnuté pešie lávky, ich oprava, tiež obnova 
chodníka spájajúceho Námestie slobody a ulicu Štúrova a zároveň sa 
bude riešiť aj pravá strana potoka. V rekonštruovanej zóne sa budú 
nachádzať aleje, zeleň. Na úpravu spevnených plôch sa použije zámková 
betónová dlažba jednoduchá štvorcová, v kombinácii s kameňom riolyt a 
betónovými obrubníkmi. Centrum mesta bude riešené bezbariérovo. 

Následne, po oboznámení verejnosti s obsahom projektu, bola 
otvorená verejná diskusia, v ktorej občania predkladali svoje návrhy, 
ale aj pripomienky k schválenej realizácii, týkajúce sa napríklad riešenia 
verejných WC na Námestí sv. Alžbety alebo boli predložené pripomienky 
k nedostatku verejnej zelene.

Na konci stretnutia primátor mesta všetkým zúčastneným poďakoval 
za prítomnosť.                                                          

                                                                           Bc. Iveta Lukáčová

(dokončenie zo str. 1)

Slovenská asociácia knižníc vyhlasuje pre rok 2011
12. ročník celoslovenského podujatia

Týždeň slovenských knižníc, 
ktorý sa uskutoční v dňoch 

28. marca – 3. apríla 2011 
pod známym mottom: 

„Knižnice pre všetkých“
V rámci tohto týždňa Mestská knižnica Nová Baňa pre vás 
pripravila „týždeň bez pokút.“ To znamená, že všetci, ktorí nás 
v tomto týždni navštívia, nebudú platiť pokutu za oneskorené 
vrátenie kníh.

Rozhovor o plánoch a činnosti 
Mestskej knižnice

Určite všetci poznáte dve 
ochotné a stále usmievavé 
pracovníčky Mestskej knižnice v 
Novej Bani. Položila som jednej 
z nich, pani Alene Jobbovej pár 
krátkych otázočiek o činnosti 
Mestskej knižnice a s ňou 
spojených plánoch.

Už je to pár mesiacov, čo 
si nastúpila do zamestnania v 
Mestskej knižnici. Čo ťa viedlo 
k tomu, aby si sa o túto prácu 
zaujímala?

Baví ma práca s ľuďmi a 
organizovanie akcií. A tu môžem 
skĺbiť tieto dve veci dokopy.

Ako by si zhodnotila činnosť 
knižnice od tvojho nástupu a 
čo nové môžeme v budúcnosti 
očakávať?

Na hodnotenie sú tu 
hlavne čitatelia, a potom hlavní 
predstavitelia mesta. Ja môžem 
len povedať, čo sme spravili, a či 
to malo úspech. Mojím nástupom 
sme ako prvé, za pomoci našich 
malých čitateľov, vymaľovali detské 
oddelenie, ktoré ostalo farebnejšie 
a väčšie, keďže sme výpožičný pult 
premiestnili do „čitárne“. Táto zmena 
sa ukázala pozitívna hneď, ako k 
nám v septembri začali chodiť prvé 
triedy. Mali väčší priestor a deťom sa 
to veľmi páčilo.

Ďalším osviežením našej 
činnosti v minulom roku boli 
besedy, s pánom Banášom a 
Evitou Urbaníkovou. To malo veľmi 
pozitívny a príjemný ohlas. Aj v 
tomto roku sa môžu čitatelia tešiť 
na zaujímavé besedy a podujatia. 
Ďalším plusom bolo, že od nového 
roku majú registrovaní čitatelia 
prístup na internet do 30 minút 
zadarmo. Aj tu sme zaznamenali 
zvýšenie záujmu o túto službu.

Marec je mesiac knihy. Čo 
zaujímavé ste pre čitateľov 
Mestskej knižnice v tomto mesiaci 
pripravili?

Marec je najdôležitejší mesiac 
v knižniciach. V tej našej sme 
pripravili súťaž ku Dňu ľudovej 
rozprávky, čo je 16. 3. 2011. Súťaž 
trvá od 14. 2 – 18. 3. a po tomto 
termíne bude vyhodnotenie. Ďalšia 
akcia, ktorú chystáme v marci, sú 

besedy s detským spisovateľom 
Romanom Bratom a ilustrátorom 
Mirom Regitkom, ktorý už 20 rokov 
ilustruje časopis Fifík a množstvo 
kníh. Tieto budú v základnej škole 
a reálnom gymnáziu. No, a aby aj 
verejnosť nebola ochudobnená, 
tak 1. 4. chystáme besedu s 
Evou Bacigalovou a Timeou 
Keresztényiovou, ktoré budú 
besedovať už v knižnici.

Posledná akcia, ktorá je 
prichystaná na marec je, že v rámci 
Týždňa slovenských knižníc, (ktorú 
každý rok vyhlasuje Asociácia 
slovenských knižníc), ktorý začína 
28. 3. 2011 a končí 1. 4. 2011, by 
sme boli radi, keby nás navštívili 
všetci, čo majú knihy dlhšie ako 
jeden mesiac, nakoľko v tomto čase 
ich budú môcť vrátiť bez pokuty.

Mohla by si nám prezradiť 
rebríček najpožičiavanejších kníh 
v knižnici ?

Keď to zhrniem, tak za rok 2010 
to boli tieto tituly:
1. Dominik Dán a všetko od neho. Je 
to úžasný spisovateľ krimi príbehov, 
ktorý sa fakt dobre číta.
2. Táňa Keleová Vasilková – autorka 
súčastných ženských románov.
3. Táňa Lucká, Katarína Gillerová, 
Mária Hamzová .... 

Čo ma teší, že v poslednej 
dobe si čitatelia vo zvýšenej miere 
žiadajú slovenských autorov. Veď v 
konečnom dôsledku ich máme dosť 
dobrých.

Akú knihu práve čítaš, alebo 
si dočítala?

Momentálne mám rozčítaného 
„Connelyho“, čo je spisovateľ 
detektívnych románov, potom 
je to Mafia od Murína a mám 
tiež rozčítaných pár odborných 
časopisov. 

Nakoniec štatistika za rok 2010 
Registrovaní aktívni čitatelia 949
Z čoho bolo 226 detí do 15 rokov
Celková návštevnosť 17 362
Počet výpožičiek 55 126

Ďakujem za príjemný rozhovor 
a želám knižnici veľa spokojných 
čitateľov rôznych vekových kategórii. 

Bc. Iveta Lukáčová

Stretnutie primátora s občanmi 
Téma: Regenerácia centra mesta



Štefan Wolf - Kňazolúcky

(pokračovanie na str. 7)
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V každom období žijú ľudia zasluhujúci 
si aj po mnohých rokoch našu pozornosť. 
Jedná sa o výrazných jedincov, ktorí sa 
svojím spôsobom života, ako aj skutkami, 
vymanili z priemeru vtedajšieho bytia, dali 
mu vlastný zmysel a jeho napĺňaniu následne 
zasvätili celý život. Aj keď bolo 19. storočie 

na takéto osobnosti nepochybne veľmi bohaté, predsa len je nutné na žiadnu 
z nich nezabúdať. Ešte i v súčasnej dobe v nás ich príklad posilňuje nielen 
národné povedomie, či patriotizmus, ale najmä jednoduchý úprimný pocit, 
že si takúto, aspoň skromnú spomienku jednoducho zaslúžia. Jedným z 
príkladov takejto osobnosti je pre obyvateľov Novej Bane muž menom 
Štefan Wolf - Kňazolúcky – jednoduchý roľník- ovocinár, ľudový básnik, 
zberateľ piesní, povestí, či ľudovej slovesnosti, ale predovšetkým zanietený 
národovec, spolupracovník a plniteľ myšlienok skupiny ľudí združenej okolo 
Andreja Kmeťa.

Štefan Wolf sa narodil 28. decembra 1862 ako najmladšie z piatich detí 
Štefana a Márie, rodenej Žarnovičanovej. Pochádzal z roľníckej, no napriek 
tomu zámožnejšej rodiny, ktorá sa zaoberala predovšetkým ovocinárstvom. 
Úrodu potom rozvážali po okolitých dedinách až po južné oblasti pri Dunaji, 
kde ju rozpredávali, alebo vymieňali za iné naturálie.

Štefan získal základné vzdelanie v Novej Bani, kde absolvoval šesť 
tried ľudovej školy. Od útleho veku sa začala prejavovať jeho silná túžba 
po poznaní. Už v mladosti svoje peniaze míňal skôr na zhromažďovanie 
kníh a vedomostí, než na uplatňovanie materiálnych potrieb. Táto povahová 
črta sa s nim tiahla a ovplyvňovala celý život. Jeho osobnou túžbou bolo 
pokračovať v ďalšom štúdiu a stať sa kňazom. V tomto  bode však narážal 
na silný odpor a nepochopenie zo strany svojho otca, ktorému sa zdalo 
nanajvýš zbytočné podporovať syna v ďalšom vzdelávaní, tobôž keď ho 
potreboval na pomoc doma. Podľa jeho názoru týmto spôsobom len míňal 
čas a peniaze na zbytočnosti a tým ochudobňoval nielen seba, ale najmä 
svoju rodinu. Tomuto názoru sa však niet čo čudovať, pretože ako najmladší 
syn zostal a hospodáril na rodičovskom majetku, zatiaľ čo sa jeho brat oženil 
a zvyšné tri sestry vydali do blízkeho okolia. Štefan síce mal vyčlenenú istú 
plochu na dopestovanie si základných potravín, alebo na chov vlastných 
hospodárskych zvierat, na rodičovskom majetku však podliehal pod moc 
a vôľu svojho otca, ktorý bol aj naďalej hlavný gazda a hospodár. Jeho 
nepochopenie pre synove záľuby a priority bolo ohniskom ich celoživotných 
sporov. Veď pri bežných úkonoch okolo hospodárstva, alebo ovocných 
stromov bolo práce vždy nadostač, a tak boli ďalšie mužské ruky potrebné 
ako soľ.

V tomto spôsobe „plytvania“ či „ulievania sa“ však Štefan predsa len 
nachádzal podporu aj v blízkom okolí a to priamo v osobe svojej manželky 
Júlie, rodenej Kopernickej zo Záhrbu. Bola to síce bežná sedliačka, no 
v istom zmysle veľmi obdivuhodná žena. Pod silným vplyvom svojho 
manžela sa stala nielen národne uvedomelou Slovenkou, ale mala najmä 
porozumenie i trpezlivosť so Štefanovou povahou a záľubami. Dôležité 
bolo, že ho pri jeho aktivitách absolútne podporovala, čo bolo pre takého 
silného národovca, akým Štefan bezpochyby bol, priam bytostne dôležité. 
Sám sa tiež snažil svoju manželku čo možno najviac vtiahnuť a presvedčiť 
o zmysle aj potrebe takéhoto prejavu vlasteneckého konania a národnej 
integrity. V tomto duchu sa napríklad starostlivo uchádzal o možnosť získať 
pre svoju manželku členstvo v ženskom spolku Živena. Júlia bola zároveň 
svojou pracovitosťou, pokojnou povahou a pôvabom akýmsi spojovacím 
mostíkom medzi Štefanom a jeho otcom. Zmenšovala ich vzájomné rozpory, 
prakticky utvárala a utužovala rodinu. Splodili spolu osem detí, z ktorých sa 
však len sedem dožilo dospelosti, pričom najmladšia dcéra sa narodila už po 
Štefanovej náhlej smrti.

Štefan teda pokračoval v rodinnej tradícii –živil sa poľnohospodárstvom, 
pestovaním ovocia, jeho následným rozvozom a predajom po dedinách. 
Prirodzene, každoročne neistá úroda rozmanitých druhov jabĺk, hrušiek 
či sliviek nemohla stačiť pre slušné živobytie. Musel si preto privyrábať aj 
spracovaním dreva a kameňa, ale aj príležitostnými furmankami. Počas 
týchto ciest mal dostatok času na premýšľanie a tvorenie vlastných 
myšlienok, ktoré si neskôr pohotovo zaznamenával do svojich poznámok. 
Jeho zásluhou sa napríklad zachovala tradičná pieseň novobanských 
„jablkárov“, v ktorej sú v jednotlivých slohách podrobne opísané trasy ich 
cesty.

Štefan Wolf - Kňazolúcky bol celou dušou presvedčený národovec. Na 
túto skutočnosť vplývalo viacero faktorov. Predovšetkým samotná Nová 
Baňa bola v tomto období stredným mestečkom s prevažne slovenskou 
národnosťou. Už ako dieťa tu dostal kvalitné základy v podobe vzdelávania 
sa v slovenčine, keďže aj do tohto procesu zasiahla maďarizácia až 
v nasledovných rokoch. Silný vplyv na jeho národné povedomie mal 
spočiatku najmä učiteľ Eduard Rízner. Okrem neho sa vo svojom živote 
obklopoval ďalšími poprednými novobanskými národovcami, ako boli 

predovšetkým katolícky kňaz Alexej Peťko, 
známy novobanský maliar a kováčsky majster 
Karol Dodek, Ignác Fábry, Fraňo Budinský, či 
Ján a František Tencer. S postupne rastúcim 
tlakom maďarizácie koncom 19. storočia bol 
Štefan Wolf pokladaný za zjavného pansláva, 
čo klalo oči predovšetkým členom mestského 
spolku Kasíno, ktoré v tomto období naberalo 
čisto hungaristický charakter. 

Zlom v Štefanovom živote znamenal 
rok 1890, keď sa zoznámil s popredným 
slovenským národovcom, kňazom, 
etnografom, historikom, geológom, botanikom, 
vedúcou osobnosťou slovenskej vedy a zakladateľom Slovenskej muzeálnej 
spoločnosti Andrejom Kmeťom. Tento rodák z neďalekej Bzenice bol známy 
tým, že nadväzoval čulé kontakty a priateľstvá s uvedomelou inteligenciou, 
ako tiež s obyčajnými ľuďmi zo širokého okolia, ktorých nabádal k užitočnej 
práci pre národ, láske k prírode, národu i k vlastnej minulosti. Vyzýval 
k takzvanej drobnej práci, ktorá mala viesť v širšom zmysle ku zbieraniu 
vzoriek nerastov, minerálov, rastlín, archeologických nálezov, starožitností, 
ale aj zápisov ľudovej slovesnosti, piesní či histórií jednotlivých miest a 
regiónov. A práve takúto silnú osobnosť Kňazolúcky vo svojej blízkosti 
potreboval. Jeho dovtedajší záujem o históriu, zberateľstvo a ľudové umenie 
tým získalo nový, hlbší zmysel. Andrej Kmeť tak v jeho osobe získal nielen 
oduševneného pomocníka, ale predovšetkým oddaného priateľa a plniteľa 
vytýčených úloh.

Kňazolúcky pre neho zbieral rôzne vzorky minerálov, rastlín, 
archeologických nálezov, zapisoval tradičné ľudové piesne, povery, 
názvoslovie, históriu, alebo ho upozorňoval na zaujímavé okolité miesta 
a lokality. Andrej Kmeť Wolfa natoľko očaril, že hneď po vzniku Muzeálnej 
slovenskej spoločnosti (MSS) v roku 1893 sa uchádzal o členstvo 
v nej, rovnako ako aj o účasť na mnohých dostupných výstavách a 
podujatiach. Známy bol tým, že sa poctivo zúčastňoval na všetkých valných 
zhromaždeniach MSS, pričom na ne šiel pešo z Novej Bane až do Martina 
odetý v tradičnom štálanskom kroji. 

Vďaka týmto svojim aktivitám sa zoznámil aj s mnohými ďalšími 
osobnosťami slovenského hnutia tej doby. Udržiaval čulé kontakty so 
Svetozárom Hurbanom Vajanským, Pavlom Mudroňom, Andrejom Halašom, 
Karolom Antonom Medveckým, Františkom Richardom Osvaldom, Matúšom 
Dulom, či Samuelom Czambelom. Pri príležitosti usporiadania Národopisnej 
výstavy v Prahe v roku 1895 bol oslovený M. Dulom, aby vyhotovil model 
typického štálanského domu. Ten bol potom jedným z predmetov, ktoré tu 
reprezentovali Slovensko. Štefanov záujem osobne sa zúčastniť výstavy 
sa stretol s pochopením a veľkodušnosťou Andreja Kmeťa, na príhovor 
ktorého sa tohto podujatia aj zúčastnil. Odetý v štálanskom kroji budil nielen 
pozornosť, ale i sympatie, ako si na to neskôr spomína vo svojom liste 
Kmeťovi. Toho istého roku bol dokonca jedným z členov delegácie, ktorá 
bola vyslaná na Národnostný kongres v Budapešti. Jeho túžba zúčastniť sa 
aj Slovanského kongresu v Novgorode v Rusku sa však nenaplnila. Sám 
chápal tieto svoje „výlety“ ako dobrú školu pre život, ktorá mu umožnila 
trochu viac spoznať okolitý svet, ako tiež získať ďalšie potrebné kontakty, 
tentokrát aj s inonárodnými osobnosťami. 

Kňazolúckeho oduševnenie malo všestranné podoby. Sám od seba 
zháňal, vyrábal či kupoval rôzne cenné predmety, ktoré následne veľkodušne 
daroval do zbierok Slovenskej muzeálnej spoločnosti a neskôr i Slovenského 
národného múzea v Martine. Aby mu Kmeť aspoň sčasti kompenzoval 
námahu vynaloženú napríklad na výrobu spomínaného modelu do Prahy, 
sprostredkoval spoluprácu aj s pražským múzeom, pre ktoré Štefan vyrábal 
modely domov, či ďalších predmetov za isté finančné príspevky, čím si mohol 
vo svojom oduševnení aspoň trochu privyrobiť. Nesmieme pritom zabúdať, 
že mal množstvo povinností a práce aj okolo domu, hospodárstva a rodiny 
o ktorú sa musel starať. O jeho zaneprázdnenosti svedčia riadky v jednom 
liste Kmeťovi, v ktorom píše: „...som vždy zapriahnutý prácou, cez deň 
ponáhľame voziť hnoj,... a večer robím ten model domu do Prahy. Už robím 
asi dva týždne a ešte úfam len dokončiť o dva týždne. Pohľad je na to pekný, 
ale veľká práca. Kto vie, aká bude odmena, za ktorou najviac idem.“ 

Štefan Wolf - Kňazolúcky však nezaostával ani v zhromažďovaní 
a zachovávaní pamiatok duševnej kultúry. Kľúčové bolo najmä jeho 
zberateľstvo štálanských ľudových piesní, ako tiež fakt, že sa ich poskytnutím 
zúčastnil na tvorbe Slovenských spevov, v ktorých II., III. a VI. zväzku boli 
uverejnené aj jeho zozbierané piesne z Novej Bane. Od roku 1890 aktívne 
prispieval aj do mnohých slovenských novín a časopisov, ako boli napríklad 
Katolícke noviny, Národný hlásnik, Obzor, Kresťan či Černokňažník. Ako 
správny člen Muzeálnej slovenskej spoločnosti publikoval v jej Zborníku 



Hrobárka Lojzka

Naša milá Lojzka, patrónka 
slovenských hrobárov, bola 
vychovaná v náboženskej 
rodine. Od rodičov a okolia 
svojho rodiska u Veľkopolcov už 
v detstve nasala príbehy písanej 
či nepísanej náboženskej 
vierouky. Pri svojej dobrej pamäti 
rada pri rôznych príležitostiach 
na poučné príbehy spomínala 
a danú výrečnosť pred nami, 
náboženskými polovzdelancami, 
si cibrila.

Začala od začiatku. Od 
stvorenie sveta. „Keď dobrotivý 
Pán Boh po oddelení vody od 
zeme a celý týždeň sa mocoval s 
tvorením tvorstva, konečne prišiel 
na rad Adam. Vraj tento prvý človek 
či opičiak dal Všemohúcemu dobre 
zabrať. Nebolo modelu ani radcu, 
čo by Majstrovi radil, ani vhodného 
alabastru, kameňa, mramoru, žuly, 
vraj z nutnosti musel tvoriť len z 
blata, čo anjeli zle vymiesili, určite 
i tí boli riadne zablatení. Výsledok 
sa dostavil. Prvý človek bol 
špata, kripel, nepodarok. Dodnes 
sa nevie, koľko blatovej brečky 
pokazil, pokiaľ akú – takú podobu 
na tomto netvorovi vytvoril.“

Naša Lojzka priam žiarila, 
ako urážala našu mužskú postavu 
pred poslucháčskou obcou. Žiadne 
rozprávačské opravy neuznala. 

Prišla na rad Eva. „Všemohúci 
Pán získal akú – takú prax a 
pustil sa do ženského tela.“Uspal 
Adama, asi len úderom do hlavy, 
veď odvtedy sú chlapi šibnutí a v 
gebuli majú bodrel. O práci na Eve 
netreba mnoho hovoriť. Podoba 
sa sama chváli. Stačí sa pozrieť 
na chlapa a ženu. Dokonalosť 
ženského tela a nevydarenosť, 
teda nepodarok sa vidí sám. Vraj 
bolo dobre a fajn, ani marasu 
nebolo treba. Veď Adamovo 
rebro bolo spratnejšie a ľahšie 
obrábateľné. Ešte i ochlpenie na 
žene ušporil. Stvoriteľ bol určite 
rád, že žena bola upravená k 
spokojnosti anjelských divákov. 
Ešte i posledný akt – vzkriesenie 
muselo byť príjemnejšie, keď Boh 
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aj Časopise MSS, pričom jeho príspevky sa týkali tradičného názvoslovia 
a povier z okolia Novej Bani, predovšetkým Štálov, ako tiež priblíženia 
okolitých historických pamiatok. Bol tiež príležitostným autorom vlastných 
piesní a dokonca básní.

O jeho životnom postoji a prioritách svedčí silná vášeň pre knihy, ako 
hlavného prostriedku uchovávania ľudského bytia, poznania a vedomostí. 
Väčšinu z nich si kúpil sám, hoci peňazí nikdy nemal nazvyš, iné si zadovážil z 
rôznych ďalších zdrojov. Nemalú časť tiež dostal darom od svojich známych, 
medzi ktorými bolo množstvo slovenských či českých národovcov. V jeho 
zbierkach nechýbali ani vtedajšie noviny a časopisy. Táto jeho záľuba bola 
na vtedajšieho sedliaka skutočne neobvyklá a obdivuhodná. Množstvom 
kníh sa tak zaradil k ďalším novobanským národovcom, Karolovi Dodekovi 
a Ignácovi Fábrymu,  ktorí si rovnako ako on budovali rozsiahle knižnice. Ich 
spoločným znakom pritom bolo, že sa o vedomosti v nich neváhali podeliť. 
Knihy teda ochotne požičiavali aj ďalším obyvateľom vo svojom okolí. Počet 
Kňazolúckeho kníh bol vraj vyše 600, čím predstihol aj knižnicu vtedajšieho 
dominantného spolku Kasíno. Prevažovali predovšetkým knihy slovenské a 
české, no nechýbali ani tie inojazyčné. Po Štefanovej smrti bol však osud 
nadobudnutej knižnice neistý. Postupne sa rozčlenila medzi jeho potomkov, 
niektoré si zobral Karol Dodek a časť sa dostala do knižnice samotnej MSS v 
Martine. Množstvo cenných kníh sa však časom nenávratne stratilo.

Štefan Wolf - Kňazolúcky bol tiež zdatným hudobníkom. Ovládal hru na 
viacerých hudobných nástrojoch, ako boli rôzne píšťaly, dychové nástroje či 
husle. Hrať na nich sa spočiatku učil sám- len vďaka nadaniu a sluchu. Až 

neskôr jeho hudobné vzdelanie doplnil o 
znalosť nôt novobanský učiteľ a kantor 
Eduard Rízner. Svoju lásku k hudbe 
a ľudovým piesňam potom Štefan 
zúročoval na rôznych príležitostných 
zábavách i svadbách, k čomu mal 
dokonca aj vlastnú muziku. Vďaka 
týmto aktivitám bol skutočne jedným z 
najpovolanejších pre zhromažďovanie 
ľudových pesničiek, pre zber ktorých 
ho usmernil slovenský národovec a 
zberateľ slovenských ľudových piesní 
a slovesnosti Andrej Halaša. Táto 
ich spolupráca následne vyvrcholila 
publikovaním Wolfom nazbieraných 
piesní v už spomínaných Slovenských 
spevoch.

Popri množstve významných 
osobností je Štefan Wolf spojený aj s osobou známeho českého spisovateľa 
Jaroslava Haška. Zoznámil sa s nim na Augustových slávnostiach v 
Turčianskom Sv. Martine v roku 1900, počas ktorých sa konávali aj valné 
zhromaždenia Živeny a Muzeálnej spoločnosti. Samotného Haška tu 
pravdepodobne očarila najmä Štefanova manželka Júlia. Z tohto bodu sa 
potom odvíjali dve známe Haškove návštevy u Wolfovcov v Novej Bani, z 
ktorých prvýkrát sa tu zastavil aj so svojim bratom pri ceste po Slovensku 
v roku 1901. Bohužiaľ, tejto milej návštevy sa už samotný Štefan nedožil. 
Umrel náhle, 27. marca 1901, len pár mesiacov predtým na zápal pľúc. 
Manželka Júlia ho prežila o dlhých 58 rokov.

Štefan Wolf – Kňazolúcky je nepochybne jednou z najvýznamnejších 
osobností mesta Nová Baňa. Nebol len sympatizantom Slovenského hnutia, 
ale sa na jeho myšlienkach a cieľoch aj aktívne podieľal. Je jasným dôkazom 
toho, že nadšenie, usilovnosť a predovšetkým silné národné presvedčenie 
boli tou rozhodujúcou hnacou silou, ktorá, aj 
napriek jednoduchým pomerom a pôvodu, 
dokázala urobiť z bežného sedliackeho 
človeka osobnosť celonárodného významu.

Mgr. Hana Beňušová
Pohronské múzeum

Štefan Wolf - Kňazolúcky
(dokončenie zo str. 6)

Rodný dom Štefana 
Wolfa - Kňazolúckeho

„vdýchol do Evy nesmrteľnú dušu.“
Druhá stať Lojzkinho 

rozprávania bola stručná. Keď Adam 
a Eva spáchali prvý hriech pod 
jabloňou. Lojzka obvinila Adama, 
jabloň a hada. Všetci boli chyba, len 
Eva mala ospravedlnenie. Vraj bola 
hladná a zvedavá. Somár Adam 
nemal sa dať zviesť.

Tretia stať bola o prvom spore 
medzi Evou a Adamom.

„Keď dobrotivý Boh bez váhania 
musel našich prarodičov vyhnať 
z raja za neposlušnosť, hneď za 
plotom sa rozhádali.“ „Teraz to 
nechám na vás, chlapi,“ hovorí 
Lojzka.

Lojzka sa rozhovorila o 
oblečení. Adam navrhol veľký figový 
list. Eva nesúhlasila, jej vraj stačí 
olivový alebo vŕbový lístok. Dokedy 
spor viedli, Lojzka nám nepovedala. 
Sväto – sväte to bola prvá hádka 
našich predkov. Keby nebolo tohto 
nového oblečenia, ku hádke by 
nikdy nedošlo.

Lojzka, pre mladších teta 
Lojzka, si spomenula i na ďalší 
príbeh. To už nebolo o Bohu a jeho 
všemohúcnosti. Preto i odstavec 
začnem nový, aby sa postavy 
nepomiešali.

Poza bučky, alebo to bola oliva, 
sa chechtal čert. Robota sa mu 
páčila, hlavne tá posledná a hneď 
sa aj rozhodol. Neďaleko sa pásla 
utešená ovčička. Padla mu do oka. 
„Bol by v tom čert, že by moja ovečka 
nebola ešte krajšia.“ Rozkázal 
čertovskej cháske, aby mu podobný 
materiál namiešali. Pustil sa do 
roboty. Miesil, cabril, vakoval. Lenže 
nie a nie ovečku podobnú tej, čo 
práve prežúvala a tešila sa životu, 
urobiť. Radiť sa nechcel, veď by to 
bolo pod jeho úroveň. Koľko času pri 
formovaní strávil, Lojzka nevedela. 
Iba poznamenala: „Prvú kozu, či 
capa urobil čert. Vraj ovečka, a to 
smradľavý cap. I ja mám v chlieve 
pár čertovských výtvorov. Odvtedy 
nenávidím čertov,“ poznamenala 
hrobárka Lojzka.

Š. W. Slameníkov

I N Z E R C I A
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Novobanský ples sa vydaril na výbornú
Sála Centra voľného času v Novej Bani bola 25. februára dejiskom 

výnimočnej udalosti, ktorej svedkami bolo vyše sto hostí a  pozvanie prijal 
aj primátor mesta Mgr. Ján Havran a prednostka MsÚ Mgr. Jana Holá. 
Moderátorka večera Katarína Štrbová v mene organizátorov – CVČ Nová 
Baňa, Komisia kultúry, vzdelávania, mládeže, športu pri MsZ v spolupráci 
s Agentúrou Fun – Fancy Katarína Zvonárová, hneď v úvode vyjadrila 
presvedčenie, že „nultý ročník Novobanského plesu odštartuje v našom 
meste plesovú tradíciu, tradíciu puncu, noblesy a elegancie, ktorá nášmu 
kráľovskému mestu právom patrí.“  

Nadšenie a príjemné prekvapenie netajili hostia už 
pri vstupe do sály, ktorá bola zmenená na nepoznanie.  
Do všedných priestorov sa tímu obetavých nadšencov 
pod taktovkou Katky Zvonárovej podarilo vniesť 
skutočne kúzelne podmanivú atmosféru, ktorá 
priam lákala hostí vstúpiť do tanečnej sály a nechať 
sa unášať príjemnými melódiami. Tým, ktorí majú 
zásluhu na „prezlečení“ sály do nádhernej plesovej 
róby patrí veľké uznanie a poďakovanie. Sú to: Mgr. 
Tatiana Polcová, Tatiana Lachká, Agentúra Fun – 
Fancy, spoločenské udalosti a dekorácie interiérov 
Katarína Zvonárová, G + G Ivan Gaži, ZAMKON s.r.o. 
Jozef Barniak, Špeciálna škola pre žiakov s telesným 
postihnutím N. Baňa, Domov dôchodcov a DSS Žiar 
nad Hronom, pernikárka p. Polcová, Elektro Euronics 
M. Budinský, A. Medveď, Ľ. Garajová, M. Polc. 
Nečakanú premenu sály ocenil v príhovore aj primátor 
mesta, ktorý ples otvoril symbolickým úderom na 
banícku klopačku. 

Úvod slávnostného večera podčiarkla prítomnosť 
vzácneho hosťa. Pozvanie účinkovať na plese prijala 
Michaela Adamcová, ktorá v súčasnosti študuje operný 
spev na Univerzite umenia v Grazi a hosťuje v Štátnej 
opere v Banskej Bystrici.  Svojím spevom očarila 
plesových hostí  a mnohí boli nadšení poznaním, že 
vo svete opereného umenia má Nová Baňa skutočne veľký talent.

Úvodný plesový valčík zatancovali tanečníci TŠK Tiffany. Po svojom 
vystúpení pozvali na tanečný parket aj hostí, ktorým do tanca hrala skupina 
Kašuba Band. O večeru sa postaral Ivan Lachký. Organizátori zabezpečili 
pestrý kultúrny program, v ktorom hostia tlieskali tanečníkom z krúžku 
spoločenského tanca Anna, výborne premiéru zvládli Centráčky z CVČ a 
perfektný výkon podali aj dievčatá zo Step aerobik klubu s choreografiou 
na skladbu Candyman. Obdiv a uznanie si právom zaslúžili tanečníci z 

TK Anita, ktorý sa zameriava na telesne 
postihnutých mladých ľudí. Majú za sebou 
významné úspechy na súťažiach doma i 
vo svete.  

O polnoci vynikajúcu plesovú zábavu 
prerušilo žrebovanie tomboly, v ktorej bolo 
celkovo 39 veľmi lákavých a hodnotných 
cien. Všetkým sponzorom, ktorí ceny na 
Novobanský ples poskytli, patrí úprimné 
poďakovanie. Sympatické bolo aj gesto 
manželov Budinských, ktorý do tomboly 
darovali 1. cenu – satelit a keďže ju aj 
vyhrali, venovali ju CVČ Nová Baňa.

Plesový večer sa až do bieleho 
rána niesol v skvelej atmosfére, ktorú 
podčiarkovala výborná hudba Ľudka 
Kašubu, takže „dlouhá noc“ bola pre 
mnohých príliš krátka ...

A na čo si hostia počas 
nezabudnuteľného večera najčastejšie 
pripíjali? Najmä na to, aby sa o rok 
mohli v takejto dobrej nálade a krásnej 
sále stretnúť opäť.  Slová uznania na 
adresu organizátorov plesu sú dozaista 
tým najlepším povzbudením, aby nová 
tradícia v meste zapustila pevné korene. 

 -vap-

pre občianske združenie Diakonie Broumov. Toto neziskové 
občianske združenie pomáha ľuďom, ktorí sa z rôznych dôvodov ocitli 
v krízovej životnej situácii a na okraji spoločnosti.

Čo všetko môžete darovať?
• letné a zimné oblečenie (detské, dámske, pánske)
• posteľnú bielizeň, plachty, uteráky, utierky, záclony
• látky (minimálne 1 m² – nie odrezky a zvyšky látok)
• prikrývky plnené vatou i perím, vankúše, deky a spacie vaky
• akúkoľvek nepoškodenú obuv

Darovaním nepotrebných odevov a ďalších vecí:

• umožníte ďalej využiť staršie oblečenie
• pomôžete šetriť životné prostredie
• pomôžete ľuďom v núdzi

Humanitárna zbierka sa uskutoční vo voľných priestoroch oproti 
nákupnému stredisku COOP Jednota, ul. Cintorínska č.3 (pri predajni 
VIERA) nasledovne:

10. marca 2011 (štvrtok) v čase od 15,00 hod do 18,00 hod.
11. marca 2011 (piatok) v čase od 15,00 hod. do 18,00 hod.
12. marca 2011 (sobota) v čase od 8,00 hod. do 12,00 hod.

Mesto Nová Baňa organizuje 
v dňoch 10., 11. a 12. marca 2011 humanitárnu zbierku 

Michaelu Adamcovú počas vystúpenia 
doprevádzala na klavíri Mgr. Dagmar 
Valková 
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Pohronský Inovec láka
Ani nepriaznivá 

predpoveď počasia a 
nedostatok snehu neodradili 
vyše stoosemdesiat turistov 
od pravidelnej zimnej 
prechádzky. Odbor turistiky 
pod vedením Mariána 
Špireka, Centra voľného 
času, Slovenského zväzu 
protifašistických bojovníkov 
a MsÚ v Novej Bani pozvali 
svojich verných fanúšikov už 
štyridsiatyprvýkrát. Počasie 
sa umúdrilo, vietor utíchol     

a bol pekný slnečný deň. Kto nebol, môže ľutovať.
Plné autobusy vyviezli turistov do Malej Lehoty, odkiaľ trasou cez 

Vojšín zdolávali desaťkilometrovú túru do cieľa v Drozdove. Seniori to 
mali jednoduchšie. Ich trasa pochodu bola kratšia. Plnili svoje každoročné 
poslanie – položenie venca k pomníku na Krtinovej. Pomník, vybudovaný 
v roku 1974 stojí na rozhraní banskobystrického a nitrianskeho kraja.V 
blízkosti tohto pamätníka sa nachádzali podzemné skrýše – zemľjanky, sídla 
štábov partizánskych oddielov. Februárový turistický prechod Pohronským 
Inovcom má svoju historickú podstatu. Pred 66.rokmi sa zhromaždila 
skupina asi osemsto bojovníkov v lokalite Krtinová. Rozhodli sa v noci z 
13. na 14. februára prelomiť frontovú líniu, prebrodiť rieku Hron a spojiť sa 
s oslobodzovacou armádou v Tekovskej Breznici. Pri plnení tejto bojovej 
úlohy zahynulo asi osemdesiat bojovníkov rôznych národností. Na počesť 
tejto historickej udalosti vzniklo viacero pamätníkov, napríklad v Orovnici     
a Hronskom Beňadiku.

Zlatým klincom programu bolo tradičné stretnutie účastníkov v turistickej 
chate na Drozdove. Teplé párky, čaj, rôzne súťaže o ceny a výborná muzika v 
podaní Gápeľských šípov zanechali na účastníkov nezabudnuteľný zážitok. 
Najmladšími účastníkmi tohto podujatia boli Barborka Gajdošová a Daniel 
Polc, najstaršími Jozef Blaha a Ladislav Hajduch. Z českých zemí – od 
ďalekej Prahy prišli Zdena Pazderová, Milan Plachý a Mariana Dražanová. 
Prekvapila účasť vojakov v historických uniformách z Bratislavy, ktorým sa v 
našich horách zapáčilo. Poďakovanie patrí organizačnému výboru, Milanovi 
Rafajovi, pracovníčkam CVČ, Štefanovi Rimovskému za tradičnú syrovú 
tortu a sponzorským firmám – Novmalt, Zamkon, Obis, KA-plast a Noba.

Dovidenia na 42. ročníku na prechode Pohronským Inovcom vo februári 
2012!

(juhr), Foto: Stano Prachár

Jarná pieseň
Až zima odhodí svoj ošúchaný plášť
a rozprší sa zlatý dážď,
zem rozvonia sa až to bolí
predzvesťou samodruhých polí.
Až od radosti rozplačú sa brezy
a krajom pobeží vánok svieži
čo nežne pohladí ti tvár,
potom ti poviem:
pozri, znova jar!
                                                   IG

Pukanecká kliatba – stály 
novobanský argument

Poznám jedného pána, ktorý 
svoje rozsiahle repliky o Novej Bani 
buď začína, alebo končí slovami: 
“Nuž čo už, je to pukanecká 
kliatba!“ 

Väčšina tých, ktorí si to od 
neho vypočuli najmenej stokrát, 
zväčša sa len pousmejú a radšej 
idú po svojom, lebo čo je vraj veľa, 
je predsa len veľa. V ostatných 
dňoch som sa však nad touto 
replikou nutne musel zamyslieť. 
Už  ani neviem koľký krát som si 
prečítal útlu, ale vzácnu publikáciu 
s názvom „Kultúrni dejatelia v 
Novej Bani a okolí (dostať ju stále 
v Pohronskom múzeu), ktorú 
spracoval PhDr. Jozef Hindický 
a vydalo ju vtedajšie Vlastivedné 
múzeum v Novej Bani v roku 1992. 
V závere príhovoru autor zhodnotil 
cieľ vydania tejto publikácie 
slovami: „Verím, že publikácia 
pomôže najmä učiteľom miestnych 
škôl pri prehlbovaní vlasteneckého 
cítenia a lásky k rodnej hrude u 
našej najmladšej generácie, a 
preto hlavne mládeži je venované 
toto dielo.“ 

Nuž neviem, či za mnohými 
zápornými skutočnosťami, ktoré 
akosi nie a nie v našom meste 
eliminovať je naozaj pukanecká 
kliatba, alebo je to ľahostajnosť, 
nevedomosť, či (pod) priemernosť 
tých, ktorí mali, a stále majú 
možnosť určité veci v meste riešiť, 
alebo naprávať. 

Budem konkrétny a nebude to 
na stránkach Novobanských novín 
prvý raz. Nie je to tak dávno, čo sa 
riešila v meste zmena názvov ulíc.

 Myslím si, že také názvy ako 
Brezová, Horná, Krátka, Májová, 
Prírodná, Rekreačná cesta, 
Slnečná, Spojná, či Záhradná, sú 
názvami nikomu nič hovoriace. 
Skôr nám napovedajú, že tí, čo ich 
vymysleli a zlegalizovali, nemali 
nielen fantáziu a rozhodne si 
neprečítali spomínanú publikáciu 

PhDr. J. Hindického. Mesto 
môže byť hrdé na mnohých 
rodákov, ale aj na výrazné a 
významné osobnosti, ktoré v 
meste určité obdobie pôsobili. 
Spomeniem napríklad Štefana 
Wolfa – Kňazolúckeho, ktorý 
počas svojho krátkeho života bol 
uznávaný poprednými slovenskými 
dejateľmi. Len ako malú „perličku“ 
uvediem, že jeho práce z dreva sú 
uložené v Slovenskom národnom 
múzeu v Martine a v Národnom 
múzeu v Prahe. Nebyť jeho vnuka 
Š. Wolfa – Slameníkovho, ktorý 
zhotovil a nainštaloval na jeho 
rodný dom pamätnú tabuľu, ani by 
sme nevedeli, kde sa narodil. Ba 
nevedeli by sme, že sa tu dvakrát po 
jeho smrti zastavil český spisovateľ 
Jaroslav Hašek. Vie sa, že za jeho 
života tu pobudol niekoľko dní aj 
český hudobný skladateľ Kmoch 
- tiež zberateľ ľudových piesní, 
čo ho s Š. Volfom – Kňazolúckym 
spájalo. Nebyť ľudskej zloby 
a závisti (tak príznačných to 
vlastnosti Slovákov), k 110. výročiu 
jeho úmrtia, mohla mať Nová 
Baňa aj jeho pamätnú izbu, keď 
už nemáme po ňom pomenovanú 
ulicu. Rozhodne, niektorá z 
novobanských ulíc by mala niesť 
meno po sochárovi Jozefovi 
Neschlovi – Faragóovi (narodil sa 
v Hodruši 21. marca 1821), ktorý 
pre Novú Baňu z vďaky postavil v 
rokoch 1844 – 1846 Trojičný stĺp 
(165. výročie jeho dokončenia) a 
podnes je uznávaním sochárom 
19. storočia na Slovensku. 

Mohli by sme menovať ešte 
niekoľko významných mien, ktoré 
spomínaná publikácia obsahuje. 
Úctu by sme im mohli vzdať aj 
formou pamätnej tabule, ktorá 
by bola umiestnená na budove 
radnice. Dokázali to nielen niektoré 
mestá, ale aj obce. No zrejme 
netrpeli „pukaneckou kliadbou“.

Jozef Rusňák

BBSK – Pohronské osvetové stredisko Žiar 
nad Hronom
Mesto Nová Baňa
Gymnázium Františka Švantnera Nová Baňa

Melekova divadelná Nová Baňa 2011 
Piatok 25. 3. 2011 - 18.00 - SLEPAČÍ BUJÓN – pipikomédia o 
sliepkach, o voľbách a o srande, Paradájz Pikčr z Banskej Štiavnice
 
Sobota 26. 3. 2011 - 18.00 O HROZNEJ ALŽBETE – veselohra s 
vôňou histórie, Šášovčan zo Šášovského Podhradia

Nedeľa 27. 3. 2011 – 14.00 – Predstavenie JA SOM MALKÁČ – hra 
inšpirovaná knihou Ja, Malkáč, ČI-PR-CHA (Činnosť preventívneho 
charakteru) z Kremnice

– 16.00 - EJ, ĎURKO, ĎURKO – netradičná komédia o Jurkovi 
Jánošíkovi, Pomníkové divadlo z Hliníka nad Hronom

17.30 – Vyhlásenie výsledkov, ocenenia

Vstupné na predstavenia: 1,50 EUR
Predpredaj vstupeniek je v Informačnom centre mesta Nová Baňa.

Mesto Nová Baňa – ZO SZPB v Novej Bani 
Vás pozývajú na spomienkové oslavy oslobodenia mesta 
Nová Baňa, ktoré sa uskutočnia dňa 28. marca 2011 o 11. 00 
hod. pri pamätníku na Námestí slobody v Novej Bani.
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Novobanské izolácie po novom
Nová Baňa je spätá s výrobou minerálnej 
izolácie. Jej počiatky a históriu pripomínali 
po desaťročia budovy starého závodu, 
ktorého zbúranie vyvolalo prirodzene 
nové dohady o ďalšom smerovaní. Prečo 
spoločnosť pristúpila k tomuto kroku, čo 
vyrastie na jeho mieste i mnoho ďalších 
informácií zo zákulisia výrobného závodu, 
nám porozprával Ing. Marián Tkáč, riaditeľ 
výrobného závodu Knauf Insulation v 
Novej Bani.
Stavebníctvo zažíva v posledných 
rokoch prepad. Mnohí investori začali 

prehodnocovať, či vôbec stavať, a ak áno, tak čo. Pocítili ste aj vy 
dôsledky tejto krízy? 
Na stavebnom trhu skutočne prišlo k spomaleniu vo výstavbe novostavieb, 
záujem o izolačné materiály však neklesol. Mnoho majiteľov rodinných či 
bytových domov totiž práve v tomto vyhrotenom čase prehodnotilo svoje 
minulé postoje. Šetrenie finančných prostriedkov v oblasti nákupu energií cez 
rekonštrukciu existujúceho bytového fondu je jednoduché, prístupné a jeho 
princíp je pre každého zrozumiteľný. Dopyt po zatepľovacích materiáloch 
preto velmi neklesol, zostal viac-menej stabilný.
Aký je záujem o izolačné materiály v tomto období? Aké sú vaše 
očakávania do konca prvého štvrťroka 2011?
Záujem o izolačné materiály z kamennej minerálnej vlny bol aj na konci 
minulého roka stále veľmi vysoký, čo sa odrazilo aj na našich skladových 
zásobách. Boli sme vlastne vypredaní. Pracujeme od začiatku roka v 
plnej štvorzmenovej  prevádzke na oboch linkách, rovnako v druhovýrobe. 
Jednoducho na maximálny výkon. Prekračujeme plánované objemy výroby a 
chceme pokryť potreby čo možno najväčšieho množstva našich zákazníkov. 
Práve vysoká sezónnosť nášho biznisu nás núti pripravovať sa na 
prichádzajúce obdobia už dnes. Všetko je to o dobrom odhade vývoja trhu. 
Napríklad v úvode minulého roka sme pod vplyvom krízy v stavebníctve 
prijali konzervatívnu stratégiu a vyrobili taký objem produktov z kamennej 
minerálnej vlny, ktorý tesne kopíroval trh, pričom externé sklady sme 
minimalizovali na najnutnejšiu úroveň. Dnes sa ale situácia vyvíja inak a my 
sa jej opäť prispôsobíme. 
Pripravujete v tejto súvislosti aj nejaké kroky, ktoré by umožnili 
modernizáciu vašich výrobných procesov? Aké sú vaše ďalšie plány 
do budúcnosti?
Naše najbližšie aktivity sa zamerajú na stabilizáciu výrobných 
technologických procesov, ich optimalizáciu a zvýšenie kvality. V tomto 
smere máme rozpracovaných viacero investičných projektov. Niektoré 
nepriamo zvýšia výkon liniek, napríklad znížením prestojov na linkách alebo 
ich automatizáciou. Pripomienka, že pri každom projekte posudzujeme 
bezpečnostné parametre a vplyv na životné prostredie mi už pripadá ako 
klišé. 
Je všeobecne známe, že naše hlavné výrobné linky majú už svoje najlepšie 
roky za sebou. A preto je stále otvorená diskusia k projektu s dlhodobých 
zámerom – myslím tým prestavbu jednej výrobnej linky. Tá by zahŕňala 
úpravu od zavážacieho systému na začiatku, cez kuplovú pec, nové 
rozvlákňovacie stroje, komprimáciu, vytvrdzovaciu a spaľovaciu komoru až 
po výmenu píl a doplnenie automatického baliaceho systému. Koncepcia 
nových rozvlákňovacích strojov je už rozbehnutá a očakávame, že v priebehu 
budúceho roka budú zavedené do výroby. V súčasnosti sa dopracováva aj 
štúdia plnoautomatizovaných baliacich liniek, ktoré musia prejsť cez fázu 
projektu pre stavebné povolenie, výber a dodávku technológie a realizáciu. 
Priznávam, je pred nami ešte veľký kus práce. 
Ďalšou dôležitou oblasťou, ktorá potrebuje modernizáciu je energetika a 
automatizácia. Nakoľko v minulosti dochádzalo k problémom s dodávkami 
médií potrebných pre výrobu, riešenie vidíme vo vybudovaní novej 
transformátorovej stanice a rozvodného systému elektrickej energie. Tá 
by mala obsahovať prvky modernej ochrany pre zabránenie neželaných 
vplyvov kolísania siete. Tento systém by mal potom odstrániť poklesy, ktoré 
sme mali napríklad počas tohtoročných záplav. 
Spôsobili minuloročné prívalové dažde problémy v závode?
Áno, silné búrky a dažde v letnom období ovplyvnili chod našej prevádzky. 
Prívalové dažde zaplavovali zavod, blesky spôsobovali poklesy napätia a 
tie viedli k výpadkom liniek. Veď práve preto sa pripravujeme na spomenutý 
projekt. 
Dalšie investície v energetike sú v štádiu špecifikovania rozsahu: úprava 
chladiacich okruhov kuplových pecí formou rozdelenia na 2 nezávislé 
systémy s úpravou samotnej chladiacej vody. Tu uvažujeme buď o 
modernizácii úpravne vôd sedimentáciou alebo ultrafiltráciou.   

Obyvatelia Novej Bane zaregistrovali zbúranie 
pôvodného starého závodu. Prečo muselo dôjsť k jeho likvidácii a čo 
môžeme očakávať na jeho mieste?
Predovšetkým predpokladám, že to novobančania ocenili, veď bol v 
dezolátnom stave a špatil celé okolie. Na tejto ploche chceme vybudovať 
ďalšie skladovacie priestory, ktoré sú do budúcnosti pre náš závod veľmi 
dôležité. 
Možno si čitatelia spomenú na posledný článok, v ktorom som spomenul tzv. 
ABC princíp výroby na sklad. Tento prístup, mať vždy A-čkové sortimenty na 
sklade vyžaduje značnú kapacitu skladových priestorov. Paralelne k tomu sa 
snažíme aj o redukciu, až úplné odbúranie externých skladov. Úpravu plochy 
bývalého starého závodu plánujeme teda vykonať postupne počas tohto a 
budúcich rokov.  
Okrem týchto strategických cieľov pripravujeme aj viacero menších projektov, 
ktoré sú zamerané na rôzne úseky výroby. Patria k nim modifikácia systému 
stlačeného vzduchu s cieľom minimalizovať množstvo vlhkosti vo vzduchu, 
modernizácia klimatizačných zariadení, systém regulácie  prítoku lávy do 
rozvlákňovacieho stroja, alebo nákup ďalších strojov do druhovýroby. 
Niektoré z nich boli uvedené do prevádzky už na sklonku minulého roka. 
Plány máte určite aj s vývojom nových výrobkov. Veď kto iný, ako líder 
na trhu tepelných izolácií by mal neustále ponúkať trhu nové veci. Už 
začiatkom roka 2010 sme zaregistrovali novinku – FKD S. Aké sú vaše 
najbližšie plány pre nadchádzajúce obdobie?
FKD S je produkt určený na zateplenie fasády budovy. Má výborné 
tepelnoizolačné vlastnosti, tzv. lambdu 0,036. Samozrejme aj zvukové i 
protipožiarne vlastnosti, typické pre výrobky z minerálnej vlny, a preto sme 
ihneď po jeho uvedení na náš trh a trhy okolitých krajín zaznamenali vysoký 
dopyt zo strany zákazníkov. 
Pracujeme aj na nových produktoch, s ktorými je už istá skúsenosť vo výrobe 
u našich sesterských závodov. Tieto plánujeme uviesť v tomto roku. 
Nová Baňa žila na začiatku júna Dňom Knauf Insulation. Na akcii sa 
každoročne zúčastňujú zamestnanci spoločnosti, ich rodiny, priatelia, 
ako aj novobančania. Chystáte podobnú akciu aj tento rok? 
Chceme v tradícii Dňa Knauf Insulation pokračovať. Na tento športovo-
zábavný deň, keď sa stretávajú zamestnanci našej spoločnosti, máme 
väčšinou len pozitívne ohlasy. Veríme, že to má zmysel. V neformálnom 
prostredí, v spojitosti s hudbou a dobrým jedlom sa tak môže stretnúť veľká 
rodina tých, ktorí stoja za úspechom Knauf Insulation na Slovensku.

Martina Pisoňová

Hľadá sa predseda
Táto otázka rezonovala na výročnej členskej schôdzi Jednoty 

dôchodcov Slovenska v Novej Bani. Predseda sa zatiaľ nenašiel a jeho 
voľba bude témou najbližšieho zasadania výboru. V našom meste je 1362 
obyvateľov starších ako 62 rokov. Ich účasť na riešení problematiky života 
v meste nie je primeraná. Súčasný predseda JDS Ladislav Hajduch sa po 
rokoch predsedovania pokúša odovzdať funkciu mladším, ale nedarí sa. 
Ako by iniciatívni šesťdesiatnici v našom meste neexistovali.

Vo svojej obsiahlej správe spomenul podujatia, na ktorých sa 
organizácia podieľala. Prejavil sa slabší záujem na spoločných akciách. 
Najlepšie sa vydarila účasť na vino braní v Šenkviciach v spolupráci so 
seniormi z Tekovskej Breznice. Podrobne doku mentoval prebiehajúci 
dialóg medzi vládou a predsedom JDS Slovenska o navrhovaných 
zmenách vo valorizácii dôchodkov. Revízna správa potvrdila zodpovednú 
prácu hospodárky organizácie pani Mihálovej. Predseda okresnej 
organizácie Ing. Husár CSc. poďakoval predsedovi Hajduchovi za prácu 
v uplynulom roku a súboru Jesienka za vystúpenia v rámci regiónu. 
Predostrel plán podujatí na tento rok v rámci okresu. Predseda JDS 
v Tekovskej Breznici Viliam Vendík pozval našich členov na spoločné 
turistické, kultúrno-spoločenské podujatia a zájazdy. Primátor mesta Mgr.
Havran prisľúbil pomoc pri zvyšovaní počítačovej gramotnosti seniorov a 
finančnú výpomoc pri organizovaní stretnutia speváckych súborov. Vrámci 
diskusie Ing. Uhrecký reagoval na správu predsedu a potrebu zachovania 
súčasného – švajčiarskeho modelu valorizácie dôchodkov, ktorý je 
výhodnejší pre väčšinu dôchodcov. Pripomenul, že rada seniorov, ktorá 
sa vytvorila ako pomocný orgán vlády, zatiaľ neprejavila žiadnu činnosť. 
Priebeh schôdze riadila tajomníčka Mária Křápková. Účastníci si minútou 
ticha uctili zosnulých členov – prof. Hrčku, Ing. Laca a Jozefa Ditteho.

Záverom je možné konštatovať, že takmer pätina obyvateľov nášho 
mesta v dôchodcovskom veku neprejavuje záujem o veci verejné úmerne 
k svojmu zastúpeniu.  Svetlým príkladom iniciatívy je súbor Jesienka, ktorý 
nás v rámci okresu a mesta reprezentoval v minulom roku osemnásťkrát. 
Vystúpil aj na výročnej schôdzi a spestril pracovný program rokovania.

-juhr-
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Spomienka na Zambiu
15. február – 31. máj 2011

Pohronské múzeum, Nová Baňa
Už samotný názov výstavy 

„Spomienka na Zambiu“ 
naznačuje, čo môže návštevník 
na výstave vidieť a o čom 
výstava vlastne je... Výstava je 
predovšetkým spomienkou na 
pobyt MVDr. Milana Jeřábka v 
Zambii, kam sa pracovne dostal 
v roku 1977 a začal tam najskôr 
pracovať ako expert a štátny 
okresný zverolekár v Zambii 
– v Kolome a neskôr, v roku 
1980 ako veterinárny lekár pre 
komerčných farmárov spoločnosti 
Zambia Agricultural and Trading 
Cooperative so sídlom v Chome. 
Po desiatich rokoch sa vrátil  
domov a pracoval ako veterinárny 
lekár v Bajči. Od roku 1992 je na 
dôchodku...

Milan Jeřábek, od momentu, 
čo vstúpil na africkú pôdu, túžil 
po tom, aby sa raz v budúcnosti 
mohol o svoje zážitky podeliť 
s čo najväčším počtom ľudí – 
doma vo svojej rodnej krajine. 
Začal teda zbierať veci, ktoré by 
ľuďom čo najvernejšie priblížili 
prírodu, kultúru, zelenej, čiernej 
a horúcej časti zemegule. A tak 
sa teda návštevníkom výstavy 
otvára  pohľad nielen na vybavenie 
Jeřábkovej veterinárnej ordinácie, 

ale aj na krásne motýle, či 
neslávne známe muchy tse tse, 
na hlavy nebezpečnej tigrej ryby, 
na obrovské kože hada pytóna, na 
exotickú rastlinu Protea, či najväčší 
kokosový orech na svete - Coco 
de Mer, na odev domorodcov, či 
prekrásne ženské odevy sárí a  
chitenge, na množstvo šperkov 
vyrábaných nielen z drahých 
kameňov a slonoviny, ale aj zo 
sloních vlasov... Poskytuje obraz 
o zručnosti Zambijčanov vo 
vyrezávaní sošiek zo vzácnych 
drevín, či pletení košíkov...

V tomto roku je to práve 24 
rokov od chvíle, kedy sa vrátil 
MVDr. Milan Jeřábek šťastne 
domov. Za možnosť vystavovať 
svoju zbierku, vďačí najviac 
svojej manželke, ktorá ho nielen 
sprevádzala, ale bola mu aj oporou  
v práci...

Čas však neúprosne beží 
aj v Zambii. Doba, kedy si deti 
zhotovovali hračky z drôtu, 
vyrábali sandále z pneumatík, 
na hranie používali mnohonožku 
africkú sú možno preč. Civilizácia 
a pokrok si našli cestu aj do 
Zambie, spomienky však zostávajú 
nemenné...

 Helena Hudecová

V máji opäť pripravujeme
Míľu pre mamu

Únia materských centier pripravuje 
na sobotu 7. 5. 2011 v čase od 16.00 do 
18.00 hodiny v poradí už ôsme podujatie 
organizované pri príležitosti Dňa matiek. 
Históriu tohto podujatia odštartoval 
Guinessov rekord v počte ľudí tlačiacich 
kočíky na trase jednej míle. V roku 
2007 sa po prvýkrát konalo podujatie 
bez hlavičky Guinessovho rekordu a 
s novým názvom Míľa pre mamu v 23 
slovenských mestách a v Ugande, 
Jamajke, Nemecku, Maďarsku, Poľsku, 
Rusku a v Čechách. 

Toto výnimočné podujatie si z roka na rok získava stále väčší ohlas 
a sympatie. V roku 2010 prešlo na Slovensku Míľu pre mamu 17 210 
registrovaných účastníkov, čo bolo o 6893 viac než v roku 2009. 

Únia materských centier zastrešujúca 70 materských centier na celom 
Slovensku pozýva všetkých - malých, veľkých, v kočíku, v babyšatke, 
pešo, na bicykli aj na korčuliach, aby aj v tomto roku opäť prišli vzdať 
poctu a lásku svojej mame, starej mame, krstnej či adoptívnej mame a 
prešli symbolickú míľu – 1,6 km. 

V roku 2011 sa do Míle pre mamu zapoja viaceré materské 
centrá v slovenských mestách, medzi nimi po štvrtýkrát aj Materské  
centrum Gašparko v Novej Bani ako zástupca materských centier v 
Banskobystrickom samosprávnom kraji. 

Novobanský Gašparko pripravuje na tento deň zaujímavý program.  
Môžete sa tešiť  a divadlo s pesničkami, tvorivé dielne pre deti,  skákací 
hrad, rôzne sprievodné prezentačné programy a po minuloročnom 
úspechu si zopakujeme aj tombolu plnú atraktívnych cien. 

Ak máte záujem podporiť toto podujatie a pomôcť pri jeho 
organizovaní, alebo chcete prispieť finančne, prípadne sponzorovaním 
tomboly, budeme veľmi radi, ak sa nám ozvete na mcgasparko@gmail.
com alebo na t. č. 0905 942 616. O programe Míle pre mamu v Novej 
Bani vás budeme informovať už v ďalšom čísle.
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Oheň pomocník
V našej škole okrem iných predmetov pribudla aj regionálna výchova. Už 

samotný názov evokuje jej obsah opierajúci sa o tradície a remeslá.
Za bližším spoznaním tradičných remesiel v Novej Bani a blízkom okolí 

sa žiaci druhého ročníka vybrali do kováčskej dielne. Privítal ich usmiaty 
a dobre naladený pán Bránik. Na začiatku exkurzie ukázal deťom hotové 
výrobky, ktoré si mohli chytiť, pozrieť na fotografiách alebo aj nákresoch. 
Veľmi zaujímavé boli praktické ukážky, nahriatie železa vo vyhni, vykutie 
hrotu, následné stočenie vykovanej žrde bolo pre druháčikov fascinujúcim 
zážitkom. Zhotovenie takzvaného „céčka“, vŕtanie dierok do kovu, spájanie 
dvoch samostatných častí sponkami bolo sledované rozžiarenými očkami 
detí. Pán majster ochotne odpovedal na položené otázky, znova ukázal 
prácu vo vyhni.

Najväčšou radosťou pre malých návštevníkov sa stali darované, práve 
zhotovené výrobky. Celou spiatočnou cestou sa disciplinovane striedali 
pri ich nesení. Tešili sa, že po prázdninách ich ošetria ochranným náterom 
podľa návodu, ktorý im vysvetlil pán Bránik.

Ďakujeme spomínanému pánovi za jeho čas, trpezlivosť a ochotu 
venovať sa návštevníkom, zaujímajúcim sa o jeho ťažkú prácu. Jej výsledky 
však určite potešia oko každého človeka a prispievajú k skrášleniu prostredia 
okolo nás. 

Žiaci druhého ročníka ZŠ Jána Zemana
Text: Mgr. Z. Jaššová

Vo februári sa naši žiaci zúčastnili mnohých 
športových, umeleckých a vedomostných súťaží.

Celoslovenské kolo v recitácii kresťanskej poézie a 
prózy ,,...a Slovo bolo u Boha...“ sa konalo v Ružomberku. 
Vynikajúci úspech zaznamenala Ema Štullerová, ktorá v II. 
kategórii obsadila 3. miesto. 

Dňa 9. 2. 2011 sa v Dome MS a Stredoslovenskom múzeu v Banskej 
Bystrici uskutočnilo krajské kolo 18. ročníka súťaže v prednese slovenských 
povestí Šaliansky Maťko J. C. Hronského s účasťou 38 súťažiacich v troch 
vekových kategóriách zo všetkých trinástich okresov Banskobystrického 
kraja. V silnej konkurencii obsadila Sára Briešková 3. miesto v II. kategórii.

Obvodné kolo Biologickej olympiády v kategórii C sa konalo v Centre 
voľného času v Novej Bani. V teoreticko-praktickej časti obsadila 1. miesto 
– Terézia Jauschová a 2. miesto – Matúš Hrmo. V projektovej časti zvíťazila  
Terézia Jauschová. Obaja žiaci postupujú do krajského kola.

Veľmi pekné výsledky dosiahli naši žiaci v Regionálnom kole 
Geografickej olympiády. Kategória I: 2. miesto – Karol Bartoš. Ďalší 
úspešní riešitelia: Veronika Šabová, Lukáš Štrba, Jaroslava Gáliková. 
Kategória H: 2. miesto – Martin Budinský, kategória G: 1. miesto – Adam 
Štuller, 2. miesto – Marek Škvarka, kategória F: 2. miesto – Kristína 
Polcová, 3. miesto – Boris Budinský. Úspešnou riešiteľkou bola aj Lenka 
Balcová. Kategória E: 1. miesto – Patrik Polc, 2. miesto – Bernadeta 
Šuhajdová. 

V obvodnom kole Dejepisnej olympiády zaznamenali naši žiaci 
nasledovné výsledky: kategória C (žiaci 9. ročníka): Benjamín Mištík – 2. 
miesto, kategória D (žiaci 8. ročníka): Zuzana Petrášová – 1. miesto, 
Barbora Šipikalová – 3. miesto, kategória E (žiaci 7. ročníka): Adam Štuller 
– 1. miesto, Marek Škvarka – 2. miesto.

V obvodnom kole športovej súťaže Orion Florbal CUP obsadili starší 
žiaci 2. miesto. Družstvo tvorili: Adam Mácsai, Boris Budinský, Marek 
Pacalaj, Samuel Šuhajda, Matúš Šipikal, Damián Ciglan, Viliam Búry, 
Benjamín Pálenkáš. Mladší žiaci získali 3. miesto v zložení: Patrik Pacalaj, 
Patrik Šály, Matúš Petráš, Branislav Šály, Timotej Wolf, Marek Škvarka a 
Marek Kocian.

V okresnom kole v stolnom tenise žiačok obsadilo družstvo dievčat 
v zložení: Hana Mališová, Mária Štrbová, Veronika Ditteová, Bernadeta 
Šuhajdová 2. miesto.

Úspešným žiakom blahoželáme a ďakujeme za reprezentáciu školy i 
mesta.

Poďakovanie patrí aj všetkým pedagógom a rodičom, ktorí pomáhali 
žiakom pri príprave na súťaže .

M. Solčanová

Karneval v ZŠ J. Zemana

Aký by to bol fašiang bez poriadneho karnevalu a zábavy. A tak aj žiaci, 
1. – 4. ročníka ZŠ J. Zemana 28. 1. 2011, mali možnosť sa dosýta zabaviť 
a pochváliť sa so svojimi krásnymi maskami. Tak ako sa na fašiangy patrí, 
atmosféru tvorila krásne vyzdobená telocvičňa, kde sa karneval konal. Deti 
sa vyobliekali do tých najrozličnejších masiek, jedna krajšia ako druhá, 
ťažko by bolo hľadať víťaza. V sprievode novobanského heligonkára 
sa deti v maskách pobrali z tried do telocvične a po úvodnom tradičnom 
fašiangovom programe sa mohla začať zábava. Pre deti okrem diskotéky 
boli pripravené rôzne zaujímavé súťaže, ktoré s radosťou plnili. Príjemným 
spestrením bola tombola bohatá na množstvo zaujímavých cien. Zábavu 
vystriedalo napätie. Deti netrpezlivo počúvali a čakali na vyhlásenie toho 
„správneho“ čísla, ktoré práve stískali v ruke. O sladké občerstvenie – buchty 
a teplý čajík sa postarali naše tety kuchárky. O ceny na karneval sa postarali 
sponzori: p. vychovávateľky: Budinská, Drapáková, Miháliková, Pittnerová, 
ZIN KOVO Hronský Beňadik, rodičia Pacalajoví, Hrašky Macík, Ing. Zboran. 
Našim sponzorom patrí veľké poďakovanie. Pri tejto príležitosti sa chcem 
poďakovať novobanskému helogónkarovi M. Barienčikovi, ktorý ochotne 
prijal naše pozvanie na karneval a prišiel nám ho spestriť živou hudbou.

Na krásne masky a príjemnú atmosféru sa tešíme znova o rok a dúfame, 
že si to zase zopakujeme.

kolektív ZŠ J. Zemana

P l e s o v á 
sezóna na 
Slovensku sa 
začala tým 
najznámejším 

Plesom v opere. No my sme si 
spravili vlastný, a to v poradí 
4. študentský ples. Stalo sa 
už menšou tradíciou, že zopár 
študentov našej školy sa nahodilo 
do „gala“ a všetci sme sa spoločne 
stretli v sále CVČ. Tí, čo prišli 
neoľutovali. Ples slávnostne 
otvorili dievčatá zo IV. A (Alžbeta 
Škvarková, Katka Škvarková, 
Kristína Kráľová) pesničkou 
Hallelujah od Alexandry Burke. 
Celým plesom nás sprevádzal 
moderátorský pár Juraj Urblík (II. 

A) a Lujza Ružičková (septima). 
Pár slov predniesol aj predseda 
Študentskej rady Jakub Jankove 
(septima) a koordinátorka ŠR pani 
profesorka Katka Sekerková. A 
po úvodných slovách sa začala 
zábava. Netrvalo dlho a parket sa 
zaplnil tancujúcimi študentmi. Keď 
sa skončili pomalé tóny valčíka, 
pokračovali sme v horúcom rytme 
latinsko - amerických tancov v 
podaní TŠK TIFFANY. Vystúpili 
tanečné páry Anežka Kočnerová 
(septima) a Ľuboš Greguš (III. A) 
spolu s Kristínou Škvarkovou (I. 
A) a Lukášom Búrym. Tancovali 
nádherne, a preto si zaslúžili 
mnohonásobný potlesk. Potom patril 

parket všetkým plesajúcim, ktorí sa 
tiež nenechali zahanbiť a predvádzali 
svoje kreácie počas celého večera. 
A boli aj pod drobnohľadom našich 
profesorov, ktorí sa prišli s nami 

zabaviť. Mali totiž dôležitú úlohu – 
vybrať kráľa a kráľovnú plesu. Svoju 
úlohu si plnili zodpovedne a vybrali 
Alžbetu Škvarkovú a Martina Šalku 
(IV. A). Výbornú zábavu doplnilo aj 
odovzdávanie tomboly, ktorá bola 
tento rok veľmi štedrá. 

No a na veľkú škodu, sa o pol 
noci náš ples skončil. I keď náš 
skvelý DJ Andrej nám pustil ešte 
niekoľko pesničiek, museli sme sa 
rozlúčiť. S boľavými nohami, ale 
skvelým pocitom z dobrej zábavy, 
sme sa pobrali domov.

Teraz by som sa chcela 
poďakovať nasledovným ľuďom: 
predsedovi Jakubovi Jankovemu, 
koordinátorke študentskej rady 
Mgr. Katke Sekerkovej, jej členom, 
ale i nečlenom, ktorí pomáhali 
zorganizovať ples. Výbornému DJ 
Andrejovi, ktorý nás počas celého 
večera zabával. Všetkým sponzorom 
a ľuďom, čo niečím prispeli do našej 
tomboly, moderátorom, účastníkom 
programu a aj všetkým študentom, 
ktorí sa prišli zabaviť. Dúfam, že o 
rok sa stretneme znovu.

Lujza Ružičková (septima, GFŠ)
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MATERSKÉ CENTRUM Marec

PRÍĎTE MEDZI NÁS !!!
MC Gašparko, Nábrežná 2, Nová Baňa, sídlime v MŠ

OZNAMUJE:
17. 3. 2011 o 16.30 – ukážková hodina 

- Muzikoterapia v Gašparku so špeciálnym 
a liečebným pedagógom pre deti „zdravé“ 
i hendikepované od 2 do 6 rokov. Vstupné: 
bežný vstup 

V muzikoterapii ide o účinok melódie, rytmu, 
harmónie a vyvolanie príjemných predstáv. 
Rytmická výchova je dôležitá pri zaostávajúcom 
vývine motoriky a v sociálnom vývine. 
Muzikoterapia je špeciálna psychoterapeutická 
metóda, pri ktorej je hudba využívaná aktívny alebo pasívnym 
(receptívnym) spôsobom. Programy muzikoterapie možno rozdeliť 
na aktívne formy, kedy deti samy interpretujú spev a hudbu, alebo 
formy receptívne, vychádzajúce z počúvania reprodukovanej hudby. 
Cieľom je doviesť deti k hlbším osobným zážitkom a zoznámiť ich s 
rôznymi možnosťami sebavyjadrenia a komunikácie prostredníctvom 
hudby a spevu. Zároveň podnecuje ich emocionálne vyjadrenie, 
rozvíja komunikačné schopnosti, zlepšuje motorickú a intelektuálnu 
koncentráciu. Najlepšie sa muzikoterapiou koriguje zajakavosť, 
poruchy pozornosti, emocionálne poruchy, používa sa pri deťoch 
s mozgovou dysfunkciou, depresiami, u neurotických detí, detí s 
mentálnym postihnutím, detí s poruchami sluchu a zraku. Využíva 
sa spev, hra na jednoduchých rytmických nástrojoch (netradičné 
hudobné nástroje z prírodných materiálov, Orffovo inštrumentárium), 
rytmicko – pohybové cvičenia spojené s riekankami, hranie na telo, 
pantomíma stimulovaná hudbou, muzikomaľba... často sa kombinuje s 
arteterapiou, psychomotorickou terapiou alebo dramatoterapiou. Cena 
jednej hodiny(60 min.) 2Eur. Potom podľa záujmu - každý štvrtok od 
16:30 do 17:30.

22. 3. 2011 o 10.30 – ukážková hodina - Yamaha Class- 
HUDOBNÉ KURZY PRE DETI  Vstupné: bežný vstup  

Základom výučby v hudobnej škole Yamaha je elementárna 
hudobná výchova detí predškolského veku. Zvláštnosť výučby spočíva 
v zapojení rodičov do hudobného rozvoja dieťaťa.

Ponúkame dva programy hudobného rozvoja:
Program Robík je určený deťom od 4 do 18 mesiacov. Deťom sú 

ponúkané najrôznejšie možnosti zapojenia sa do tvorivého procesu a 
tak získavajú prvé elementárne povedomie o hudbe.

Program Prvé krôčiky k hudbe je určený deťom od 18 mesiacov do 
4 rokov. Jeho obsahom sú jednoduché piesne, rozprávanie, hudobno-
pohybové a rytmické hry, počúvanie skladieb, hra na rytmické hudobné 

nástroje a doplňujúce výtvarné a pracovné 
činnosti.

Vyučovacia lekcia je raz týždenne a trvá 
45 minút. V prípade záujmu otvoríme od apríla 
trojmesačný kurz.

24. 3. 2011 o 16.00 – Ako krtko vyliečil 
myšku - divadielko, ktoré si pripravili mamičky 
z MC Gašparko. Nájde krtko liek pre chorú 
kamarátku myšku? Ak to chcete vedieť, príďte 
sa pozrieť na rozprávku. Vstupné: bežný vstup  

V dňoch 1. 4. v čase od 15.00 – 18.00 
hod – 2. 4. 2011 v čase od 9.00 – 15.00 hod sa v MC uskutoční 
BURZA jarného a letného oblečenia a potrieb pre deti a budúce 
mamičky. Veci určené na predaj môžete nosiť od 28. 3.- 31. 3. 2011 
v čase otváracích hodín materského centra. Nezabúdajte, prosím, že 
veci musia byť spísané, označené cenovkou, ktorá bude pevne držať. 
Poplatok za burzu je stanovený na 15 % z ceny predaného tovaru.

PRAVIDELNÉ AKTIVITY:
- každú stredu o 16.30 hod. – Hocus Lotus angličtina – pre detičky 

od 1,5 roka
- každý utorok doobeda od 10.00-11.00 – Zlatá brána – hudobno-

pohybové cvičenia pre rodičov s deťmi;
- každý štvrtok doobeda od 10.00 – 12.00 – tvorivé dielne pre deti;
- práca na počítači (internet).
PROSÍME VÁS, DARUJTE SVOJE 2% DEŤOM! Máme veľa 

plánov, ktoré by sme chceli zrealizovať, ale pre nedostatok financií to 
nie je možne. Sme nezisková organizácia a preto sme vďační každej 
podanej pomocnej ruke. Zároveň sme jediná organizácia široko-ďaleko, 
ktorá sa zameriava aj na menšie detičky, keďže v blízkom okolí nie sú 
žiadne jasle. Ďakujeme vám, rovnako všetkým našim sponzorom.

Právna forma: Občianske združenie
Štatutárny zástupca: PaedDr. Renáta Juhásová
IČO: 379 961 34              DIČ: 202 196 4989
Číslo účtu: 041 155 0728/0900

Vstupné do MC Gašparko – 1€ pre rodinu (rodič s dieťaťom). Zároveň 
poskytujeme opatrovateľskú službu - dieťa/hod/1€.

Bližšie informácie na www.materskecentra.sk 
alebo na tč. 0905/942616, príp. 0911/942616.

Mladá poetka v Gymnáziu Františka Švantnera
Zdá sa, že literárny talent rastie v našich školských laviciach - Zuzana 

Brodzianska, žiačka 2. A, získala 1. miesto v žánri POÉZIA v 18. ročníku 
celoslovenskej literárnej súťaže Jozefa Braneckého Studňa sa tajne s 
dažďom zhovára. Koncom minulého roka sa do súťaže sama prihlásila 
a bola najúspešnejšia. Výber jej víťazných lyrických výpovedí si môžete 
prečítať aj v školskej knižnici. Zuzka, srdečne blahoželáme!

 PaedDr. Renáta Juhásová

Odišiel ...
Pomaly 

rozšliapol
posledný kúsok

zostávajúcej viery.
A ona

sa dusí
v nesmrteľnosti

Jeho očí.
Dýchanie sa zrýchlilo,

sklopila zrak a
ryšavé vlasy

zakryli jej bezmocnosť.
 

Trvanlivá láska
Kúpim si trvanlivú lásku

v potravinách
za rohom.

Pod posteľ ukryjem ju
a nikomu nepoviem,

že mám lásku,
čo vydrží viac

 než deň.
 

Žuvačky nádeje
Obohrané piesne umierajú

v tónoch mlčania.
Ach, láska ...

Ten sladký gýč,
čo sa skrýva

v preplnených oblakoch.
 

      Lepím žuvačky na sedadlo
s nádejou, že si ich niekto všimne.
A opäť bude vŕzgať sneh pod nohami
                  Ako kedysi...                             Zuzana Brodzianska



Študenti II. ročníka SOŠ 
obchodu a služieb v Novej 
Bani navštívili v rámci exkurzie 
kláštor v Hronskom Beňadiku. 

Táto národná kultúrna 
pamiatka sa umiestnila 
na druhom mieste v 
hlasovaní o sedem divov 
Banskobystrického kraja.

 Študenti si túto pamiatku 
vybrali na prezentáciu do 
súťaže z predmetu podnikanie 
v cestovnom ruchu, na ktorú 
sa pripravujú. Preto sa snažia 
zistiť o tejto pamiatke čo najviac 
informácií a zaujímavostí. 
Po kláštore nás sprevádzala 
pani Rybárová, sprievodkyňa, 
ktorá nám ukázala celý kláštorný 
komplex a porozprávala históriu 
tejto pamiatky. Študenti jej kládli 
mnoho otázok, na ktoré ona 
trpezlivo odpovedala. Dozvedeli 
sme sa veľa zaujímavého o tejto 
pamiatke, čo nám pomôže pri 
príprave na súťaž, kde chceme 
túto pamiatku a aj obec Hronský 
Beňadik prezentovať. Súťaž 
sa uskutoční 15. apríla 2011 v 
Banskej Bystrici, kde sa stretnú 
tímy z celého Slovenska a každý 
bude prezentovať svoj región. 
Dúfame, že sa nám podarí dobre 
reprezentovať náš región a 
pritiahnuť viacej turistov do tejto 
vzácnej pamiatky.

Ing. Jana Palajová
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Stredná odborná škola obchodu a služieb ponúka študentom 
netradičné a zaujímavé formy výučby odborných predmetov.  Sú to 
predmety, ktoré sa vyučujú bez klasických učebníc, sú doplnené 
rôznymi aktivitami v teréne,  exkurziami, besedami s odborníkmi z 
praxe, založením vlastnej firmy atď.  V jednotlivých predmetoch je 
možné získať certifikát alebo osvedčenie. Verím, že tieto novinky 
zaujmú aj súčasných deviatakov, ktorí sa rozhodujú o budúcej 
strednej škole.

1. PODNIKANIE V CESTOVNOM RUCHU
program je organizovaný organizáciou Junior Achievement Slovesko 

– Mládež pre budúcnosť
 využíva e-learningové prvky vzdelávania
 je zameraný na praktické aktivity v teréne 
 v programe sa spolupracuje s konzultantmi z praxe
 študenti komunikujú s partnerskou školou
 cieľom je zorganizovanie výletu pre partnerskú školu

Študenti sa môžu zapojiť do súťaží:
 Môj nápad pre región – súťaž jednotlivcov
 Vitajte v našom regióne – súťaž tímov
 Môj konzultant – súťaž jednotlivcov
 študenti po absolvovaní programu získajú

CERTIFIKÁT 
 vyhotovia si vlastné ponukové materiály
 nadviažu nové kontakty
 navštívia partnerskú školu v rámci výletu
  propagujú svoj región

2. MANAŽMENT OSOBNÝCH FINANCIÍ – PROJEKT V OBLASTI 
ZVYŠOVANIA FINANČNEJ GRAMOTNOSTI

▪ využíva e-learningové prvky vzdelávania
 Pomôcť mladým ľuďom naučiť sa manažovať svoje financie
 Rozvíjať životné zručnosti mladých ľudí potrebné pre orientovanie sa 

vo svete financií
 Reaguje na meniace sa podmienky života mladých ľudí
 Rozvíja finančné povedomie mladých ľudí
 Vyučuje sa modernou e-learningovou metódou
 Pri vyučovaní využíva aktivizujúce metódy, napr. diskusné skupiny, 

ekonomické hry a simulácie, hranie rolí, kooperatívne vyučovanie a 
ďalšie.
 Učiteľ počas celej výučby komunikuje so študentmi pomocou 

internetu, opravuje im otázky a úlohy, dáva návody na riešenie a 
na konci každej kapitoly sa realizuje samovyhodnocovací test s 10 
otázkami.

■ Po absolvovaní programu môžu študenti získať OSVEDČENIE
3. APLIKOVANÁ EKONÓMIA
Je vzdelávací program, ktorý pozostáva zo štyroch častí:
■ Teória -  využíva e-learningové prvky vzdelávania

NOVINKY V ODBORNÝCH PREDMETOCH na SOŠ obchodu a služieb
Študentská spoločnosť - jedna z najzaujímavejších častí programu 

Aplikovaná ekonómia. Študenti reálne zakladajú vlastnú študentskú 
spoločnosť, volia svojho prezidenta a štyroch viceprezidentov, ktorí 
ju riadia. Študentská spoločnosť funguje ako každá iná firma na trhu 
minimálne 2 mesiace. 

■ Konzultant z praxe 
Odborníci z  podnikateľskej praxe, ktorí na báze dobrovoľnosti 

pravidelne navštevujú triedu, delia sa so študentmi o svoje skúsenosti a 
praktickými radami doplňujú teoretický učebný materiál.

■ Súťaže a príležitosti
Študenti sa môžu zapájať do rôznych súťaží . Po ukončení programu 

môžu získať CERTIFIKÁT
■ ĎALŠIE MODULY 
M1 - Online učebnica ekonómie
M2 - Globálny etický program - Etika v podnikaní
M3 - Mikroekonomická simulácia trhu - TITAN
M4 - Simulácia z bankového prostredia - Banky v akcii
M5 - Podnikanie bez hraníc
4. EKONOMICKÉ CVIČENIA V CVIČNEJ FIRME 
Študenti si zakladajú cvičnú firmu, ktorá simuluje reálne ekonomické  

prostredie. Majú možnosť sa zúčastniť „Veľtrhu cvičných firiem“
SCHOOLGAMES

 Projekt zameraný na učenie sa hrou. 
 Bussines Master – hra, v ktorej študenti preukazujú všeobecné a 

ekonomické vedomosti v slovenskej a anglickej verzii
 Medzinárodný projekt v rámci celej Európy

Verím, že tieto nové, moderné prvky vo vzdelávaní umožnia našim 
študentom lepšie sa uplatniť v praktickom živote pri hľadaní pracovných 
príležitostí ale i v ďalšom štúdiu na vysokých školách.

Ing. Lenčová 

Kláštor v Hronskom Beňadiku 
jeden zo siedmich divov Banskobystrického kraja
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NÁŠ ŽIVOT V DOMOVE SOCIÁLNYCH SLUŽIEB 
HRABINY, NOVÁ BAŇA A V DENNOM CENTRE 

Výročný ples seniorov v 
Žiari nad Hronom

2. februára 2011 starší 
klienti DSS Hrabiny Nová 
Baňa a klienti Denného 
centra so svojimi rodičmi 
prijali pozvanie na Výročný 
ples seniorov v Žiari nad 
Hronom. 

Ples sa konal pod 
záštitou predsedu 
BBSK pána Maňku. 
Ples slávnostne otvorila 

riaditeľka DD a DSS pani 
Šedivcová.

Vkusne ozdobená sála tak 
prijala do svojho náručia seniorov 
z okresov Žarnovica, Žiar nad 
Hronom a hostí zo Zvolena. 
Tohtoročný ples seniorov zahájili 
energiou sršiaci tanečníci z klubu 
dôchodcov v Žiari nad Hronom. 
Radosť v tvárach prítomných hostí 
z kultúrneho programu bola úprimná a neopísateľná. Program príjemne 
dotvoril obľúbený spevák seniorov Robo Kazík. 

Mottom všetkých, ktorí sa podieľali na príprave tohto stretnutia bolo: 
„Máme radosť, keď radosť môžeme robiť!“ 

Mária Šabová, vychovávateľka

Maškarný ples
9. 2. 2011 sa naše zariadenie 

zmenilo na miesto, kde sa stretli 
rozličné bytosti – od vodníkov, cez 
princezné, tanečnice, modelky, 
policajtov až po športovcov. Na 
mieste je otázka – prečo?

Učíme sa učiť
Učíme sa učiť je 

názov projektu, ktorý 
podporil Nadačný fond 
Slovak Telekom, a. s. 
Nadácie Pontis. 

Naši klienti majú 
pozitívny vzťah k 
umeniu, remeselným 
a umeleckým technikám. 
Vyhovuje im striedanie činností a 
rôznorodosť pracovných postupov. 
Pravidelne, raz mesačne, sa 
zúčastňujú výtvarných tvorivých 
dielní v Slovenskej národnej galérii 
v Bratislave. Počas výchovnej 
práce sa venujú práci s pedigom, 
hlinou, maľbe na hodváb a 

Február v Dennom centre
Za pomoci internetu a dostupnej literatúry sme tento mesiac 

vyskúšali v Dennom centre pre nás úplne novú vec - živicové šperky. 
Ide o šperkársku formu - grafická predloha, syntetická živica, trocha 
šikovnosti a pár hodín čakania spojili materiály do kopy. Vyrobili sme tak 
prívesky, náušničky či prsteň, za ktorý by sa nemusela hanbiť nejedna 
modelka. Ešte nám ostáva trocha popracovať na dokonalejších detailoch 
a výsledky našej práce určite očaria nejednu parádnicu.

Patrik Chudánik a Silvika Gažiová

iným zaujímavým 
technikám a aktivitám. 
Práve so svojou 
šikovnosťou v 
rámci spomínaných 
pracovných metód sa 
naši klienti v tomto 
projekte podelia 

so svojim kamarátmi, žiakmi 
zo základných škôl v regióne/
ZŠ Jána Zemana, Gymnázium 
F. Švantnera, ZŠ Hlinník nad 
Hronom/. Samozrejme sme 
nezabudli ani na staršiu vekovú 
kategóriu, a síce našich seniorov, 
s ktorými sa pri realizácii tohto 
projektu budeme taktiež stretávať. 

Práve v tento deň sme plesali 
a šantili na našej Maškariáde. 
Klienti mali veľmi pekné a 
zaujímavé masky. Zábava bola, 
povedané slovami dnešnej 
mládeže, „coolová“ a my sa už 
tešíme na budúci rok, kedy sa 
opäť pohráme s našou  fantáziou, 
a vymyslíme pekné karnevalové 
kostýmy spolu s našimi klientmi.

Mgr. Antónia Prôčková – 
Hirjáková, vedúca výchovy

Novobanské baníctvo
Mesto Nová Baňa je síce malé mesto, ale dýcha bohatou baníckou 

históriou. Aby sme sa dozvedeli viac, tak sme sa dňa 27. 1. 2011 s našimi 
deťmi z komunitného centra vybrali do Pohronského múzea v Novej Bani 
na prednášku o baníctve. Dozvedeli sme sa veľa zaujímavostí. Napríklad, 
že baníctvo sa stalo prvým prirodzeným povolaním nášho regiónu a že 
sa začalo u nás rozvíjať už od 13. storočia. Ďalšou zaujímavosťou bola 

fotodokumentácia štôlní 
v našej oblasti. Taktiež 
sme sa dozvedeli o ich 
zvykoch, tradíciách a tiež 
aké nástroje a oblečenie 
používali pri svojej práci. 
Jednou zo zaujímavostí 
bol ich banícky znak,  
kladivo a želiezko, ktoré 
dodnes symbolizujú naše 
mesto. Ďalším znakom 
je spoločenská modlitba, 

ktorú používali 
vždy pred a po 
vyfáraní. Mesto 
má bohatú 
históriu a 
preto chceme, 
aby aj naša 
mládež bola 
d o s t a t o č n e 
informovaná a 
mala možnosť 
dozvedieť sa 
čo najviac.

Za odborný výklad vyjadrujeme vďaku pani Márii Horčinovej.
Bc. Lucia Spurná

Mestská knižnica Nová Baňa
Vás srdečne pozýva na besedu so spisovateľkami:

Evou Basigalovou
Timeou Keresztényiovou

Autorkami románov: Sama mama, Bez dcéry som neodišla, Čistá nuda 
a Odsúdený

Besedovať budeme 1. 4. 2011
Beseda bude spojená s autogramiádou a s predajom kníh. Knihy 
vydáva Evitapress Bližšie info k besede bude na www.novabana.sk, 
ako aj na plagátoch, prípadne v Mestskej knižnici.
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Milí čitatelia Novobanských novín, 
chcela by som sa s vami podeliť o moju milú skúsenosť s 

novootvoreným obchodom Jazdeckej školy Beri v Novej Bani.
Obchodík nesie meno po jazdeckej škole, volá sa teda Beri. Na 

prvým pohľad ma zaujal výklad, na ktorom sa vyníma kôň, ktorý hneď 
upúta pozornosť. Rozhodla som sa teda vojsť dnu. Privítala ma milá 
predavačka, ktorá ma ochotne sprevádzala celým mojím nákupom. 

Hoci nejazdím, mala som možnosť vybrať si z rôznych darčekových 
predmetov s konskou tematikou, z ktorých ma najviac zaujali poučné 
knižky, školské potreby, a mnoho iného. 

V obchodíku som sa tiež dozvedela množstvo informácií o Jazdeckej 
škole Beri, ktorá ako jediná v okolí poskytuje základný výcvik v oblasti 
parkúru, drezúry a voltíže.

Bola som milo prekvapená tým, že takúto možnosť aktívneho 
oddychu som našla práve v takom malom meste ako je Nová Baňa. 
Hneď som teda rozhodla kúpiť si darčekovú poukážku, a plánujem si ísť 
vyskúšať, aké je krásne pozerať sa na svet z konského chrbta.

V nasledujúcom čísle vám porozprávam, ako to celé prebiehalo. 
Zatiaľ vám však určite odporúčam navštíviť tento milý obchodík, 

určite si v ňom každý príde na svoje. 
vaša čitateľka Veronika

Liečivé rastliny a ich využitie
 v každodennom živote

Akadémia vzdelávania 
prichádza v roku 2011 s novou 
vzdelávacou aktivitou, zameranou 
najmä na tých obyvateľov, 
ktorí sú v súčasnej neľahkej 
ekonomickej situácii 
neustále „skúšaní“ 
veľkými výdavkami 
na kúpu liekov a 
f a r m a c e u t i c k ý c h 
výrobkov. Rozhodli 
sme sa preto osloviť 
p r e d o v š e t k ý m 
seniorov, ale tiež 
každého, koho 
zaujíma téma 
využitia liečivých 
bylín, ako prírodného zdroja liečby 
a prevencie. Sme presvedčení, že 
žijeme v dobe, kedy je potrebné – 
snáď viac ako kedykoľvek predtým, 
„oprášiť“ múdrosť našich 
starých a prastarých 
rodičov a hľadať 
riešenia, ktoré nám 
ponúka príroda. 

Semináre “Liečivé 
rastliny a ich využitie 
I. a II“. sú koncipované 
tak, aby všetci 
zúčastnení získali 
praktické vedomosti o 
pôvode, výskyte a využití 
liečivých rastlín v našom 
regióne, s cieľom skvalitnenia 
svojho zdravia. 

Veríme, že tieto semináre 
pomôžu obyvateľom nášho 
regiónu konkrétne využívať účinky 
rastlín, s pozitívnym vplyvom na 
ich organizmus a to nie len v čase 
choroby. Semináre sú určené 
nielen pre jednotlivcov – občanov, 
ale tiež pre občianske a záujmové 
združenia, kluby dôchodcov, domy 
seniorov a teda pre všetkých, 
ktorým je spomínaná téma blízka. 

Lektorkou je MUDr. Helga 
Niklesová z Kremnice, ktorá je 
známa svojimi širokospektrálnymi 
aktivitami smerujúcimi k udržaniu 
zdravia a zdravého životného štýlu. 

Cena jedného seminára 
na osobu predstavuje 5 
€, v prípade skupinového 
záujmu poskytujeme 
možnosť zľavy. Kurzy 
sme schopní realizovať 
v našich priestoroch 
Akadémie vzdelávania, 
ale aj v iných, podľa 
dohody. Termín konania 
je predbežne stanovený 
na marec 2011, 

konkrétny dátum bude záležať od 
počtu prihlásených záujemcov. 
Minimálny počet účastníkov na 
jeden seminár je 20 osôb. 

Záujemcovia sa môžu 
prihlasovať na kontaktnej 

adrese Akadémie 
vzdelávania v Žiari nad 
Hronom. 

Veríme, že 
praktické poznatky 
a rady získané na 
seminároch pomôžu 

našim klientom 
zveľaďovať svoje zdravie 

a tým zároveň prispieť k 
skvalitňovaniu svojho života.  

PhDr. Dušan Gréger, 
riaditeľ pobočky Akadémie 
vzdelávania Žiar nad Hronom 

45. ročník Biologickej olympiády kat. C
Dňa 11. 2. 2011 sa v Centre voľného času v Novej Bani uskutočnil 

45. ročník obvodného kola Biologickej olympiády v kategórii C. Do 
obvodného kola boli prihlásené dve školy ZŠ sv. Alžbety Nová Baňa 
a ZŠ s MŠ Župkov. Súťaž pozostávala z riešenia prakticko-teoretickej 
časti a projektu. Súťažiaci prezentovali časti svojho projektu správou 
, posterom a slovným komentárom. Obvodná komisia bola v zložení 
predsedkyňa komisie Ing. Júlia Hrmová zo ZŠ sv. Alžbety N. Baňa a 
členky komisie Ing. Dana Bieliková zo ZŠ s MŠ v Župkov a Mgr. Božena 
Klimková. Vyhodnotili súťažiacich podľa daných kritérii.

Umiestnenie súťažiacich bolo nasledovné:  
Prakticko-teoretická časť - 1. miesto - Terézia Jauschová ,ZŠ sv. 

Alžbety, 2. miesto - Matúš Hrmo, ZŠ sv. Alžbety, 3.miesto - Ivana Mokrá, 
ZŠ s MŠ Župkov

Projektová časť- 1. miesto - Terézia Jaushová, ZŠ sv. Alžbety, 2. 
miesto - Ivana Mokrá, ZŠ s MŠ Župkov

Súťažiacim prajem veľa úspechov v krajskom kole.  
Viera Benedeková

Darujte svoje 2% dane z príjmu

Ak sa budete rozhodovať o Vašej zaplatenej dani z príjmov za rok 2010, 
uchádzame sa o Vašu priazeň!

Športový klub karate
s mnohoročnou tradíciou a vynikajúcimi výsledkami: 22 titulov majster 
sveta, 14 titulov vicemajster sveta a 9 bronzových medailistov, množstvo 
medailí z domácich a medzinárodných súťaží. Jeden z popredných a 
najúspešnejších klubov Slovenskej federácie karate a bojových umení.

IČO: 35 993 740
Právna forma: občianske združenie
Obchodné meno: Športový klub KARATE
Sídlo:
Ulica: M. R. Štefánika                     Číslo: 29
PSČ: 968 01                                   Obec: Nová Baňa

Ďakujeme za prejavenú dôveru.

Dňa 9. 2. 2011 sa v 
CVČ Nová Baňa uskutočnila 
Geografická olympiáda 
okresné kolo. Zúčastnilo sa 
54. detí. Postup je na krajské 
kolo v Banskej Bystrici 22. 3. 
2011.

Na vrchnej fotografii 
okresná komisia GO olympiády v zložení predseda Mgr. Šušoliak a 
členovia Ing. Motyková a Mgr. Klonga.

Dr. Zdeno Šuška

Poďakovanie firme ESCOMP
Touto cestou by sme sa chceli srdečne poďakovať pánovi 

Mgr. Milanovi Obrcianovi z firmy ESCOMP, ktorý daroval 
počítačové hry pre naše deti z Nízkoprahového komunitného centra.                                                                        
Ďakujeme!

INZERCIA
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Športový klub POOLO volejbalový oddiel mužov Nová Baňa 
usporiadal dňa 26. 1. 2010 v telocvični ZŠ J. Zemana posunutý 
Valentínsky turnaj vo VOLEJBALE. Zúčastnili sa ho štyri domáce 
družstvá a dve pozvané družstvá zo Žitavian a Tlmáč. Vo vynovenej 
telocvični zápolilo 37 volejbalistov o cenu, ktorú venovala COOP 
Jednota Žarnovica a ceny pre jednotlivcov darovala Horná lekáreň 
PharmDr. Norberta Chanu.

Celkové poradie: 1. miesto Žitavany
                            2. miesto SOŠ Nová Baňa
                            3. miesto Starci nad 50 rokov Nová Baňa
                            4. miesto Statik Tlmače
                            5. miesto GFŠ Nová Baňa
                            6. miesto Seniori Nová Baňa
Novobanský volejbal so zápalom šírili títo športovci: M. Holý, M. 

Návarka, J. Polc, P. Vician, M. Vančo, P. Foťko O. Karnas, J. Šurka, T. 
Rudinský, P. Lipták, P. Budinský, J. Foťko, R. Šavolt, M. Kupči, R. Káčer, 
J. Dobrík, M. Švec, L. Hrašková J. Žembery, J. Horniak, R. Muller, M. 
Šebo, M. Herczeg, B. Pirháč, S. Mlynáriková.

J. Foťko

VOLEJBAL má svojich pokračovateľov

Stolný tenis – výsledky
3.liga muži

N. Baňa „A“ – Bánov „B“ 18:0, body Lamper 4,5, Harmady 4,5, Hlaváč 
4,5, Zigo 4,5
N. Baňa „A“ – Nitra „D“ 11:7, body Lamper 4,5, Harmady 3,5, Hlaváč 4,5, 
Zigo3
N. Baňa „A“ – Volkovce „A“ 16:2, body Lamper 4,5, Harmady 4,5, Hlaváč 
4,5, Kršiak 3,5
N. Baňa „A“ – Vráble „B“ 11:7, body Lamper 3,5, Harmady 3,5, Hlaváč 
2,5, Kršiak 1,5

4.liga muži
N. Baňa „B“ – Rybník „A“ 7:11, body Ditte 3,5, Kršiak 2, Kršiaková 1,5
N. Baňa „B“ – Volkovce „B“ 7:11, body Ditte 3, Kršiak 3, Forgáč 1
N. Baňa „B“ – Hronovce „A“ 9:9, body Ditte 3,5, Pastier 3,5, Šedivec 2
N. Baňa „B“ – H. Trsťany „B“ 9:9, body Ditte 3, Kasan 2, Šedivec 3, Forgáč 
1

5.liga muži
N. Baňa „C“- Hronovce „B“ 7:11, body Boháč 2, Laurov 2, Mišík 2,Vatrtová 
1
N. Baňa „C“- Šahy „E“ 7:11, body Boháč 1, Laurov 1,Kršiak 3,5, Forgáč 
1,5
N. Baňa „C“- I. Sokolec „A“ 16:2, body Antal 4,5, Kršiak 4,5, Boháč 4,5, 
Laurov 2,5
N. Baňa „C“- T.Lužany „A“ 16:2, body Forgáč4,5, Kršiak 4,5, Boháč 4,5, 
Laurov 2,5

6.liga muži
N. Baňa „D“- Rybník „D“ 12:6, body Kršiaková 4,5, Vatrtová 3,5, Mališová 
2,5, Papánek 1,5
N. Baňa „D“- H.Trsťany „D“ 4:14, body Kršiaková 4,
N. Baňa „D“- T.Lužany „B“ 7:11, body Kršiaková 3,5, Vatrtová 2,5, 
Mališová 1

Slovenský pohár mládeže – mladšie žiactvo
Chlapci mali svoj turnaj v Pezinku. Zvíťazil Andrej Kaššay z 

Námestova, druhý bol domáci Adam Brat, trtí Matúš Diko z Námestova. 
Martin Papánek obsadil 80-100. miesto. Dievčatá súťažili v Považskej 
Bystrici. Zvíťazila nitrančanka  Karolína Furková, druhá bola Simona 
Horváthová z Valalík a tretia jej spoluhráčka Valentína Vancáková. Hana 
Mališová obsadila 17-24. miesto, Viktória Kúšiková obsadila 25-30. 
miesto a Jana Hrončeková 38-44. miesto

Slovenský pohár mládeže – dorastenky
Turnaj sa konal v Bratislave. Martina Kršiaková obsadila 17-24. miesto, 

Natália Vatrtová 38-44. miesto. Zvíťazila Mária Kraželová z Valalík, duhá 
bola Eva Jurková z Miňoviec a tretia Lucia Truksová z Malaciek.

Regionálny turnaj najmladšieho žiactva
Tretí turnaj sa konal v Topoľčanoch, V kategórii chlapcov zvíťazil 

domáci Patrik Bučko, druhé miesto obsadil Peter Černák z N. Zámkou, 
tretí bol Martin Vlacuška z Nitry. Martin Papánek obsadil 9-10. miesto. U 
dievčat zvíťazila Natália Grígelová z Nitry, druhá bola domáca Simona 
Caránková a tretia Alžbeta Bulíková z Tr. Jastrabia. Hanka Majišová 
obsadila štvrté miesto.

Jozef Antal, tréner mládeže

E-box nám pomáha triediť 
drobný elektroodpad !

Naše mesto v spolupráci 
so spoločnosťou ASEKOL sa 
rozhodlo uľahčiť občanom triediť 
vyradené malé elektrozariadenia. 

Každý občan má teraz možnosť 
zaniesť starý mobil, kalkulačku, 
telefón, drobné počítačové 
vybavenie, diskman alebo MP3 

prehrávač, elektronické hračky, 
prenosné batérie a akumulátory 
na mestský úrad a zadarmo sa ich 
zbaviť vyhodením do prepravnej 
nádoby, tzv. E-boxu. Umiestnený 
je pri vstupnom schodisku na 
prízemí mestského úradu. Kolektív 
systému ASEKOL následne 
zabezpečuje zadarmo odvoz a 
ekologickú likvidáciu.

Hlavným cieľom okrem 
uľahčenia triedenia drobného 
elektroodpadu je tiež zvýšenie 
množstva zozbieraných 
spotrebičov, ktoré väčšinou 
končia v komunálnom odpade., 
kde nedôjde k jeho recyklácii ale 
skončí na skládke a tak zbytočne 
dochádza k hromadeniu odpadu, 
ktorý by sa mohol opäť využiť.

Naopak, pokiaľ sa 
elektrozariadenie odovzdá 
k recyklácii, je zaistené, že 
veľké množstvo vyradených 
elektrospotrebičov bude opätovne 
využité. Šetria sa tak prírodné 
zdroje a životné prostredie. 

Podrobnosti o triedení 
elektroodpadu nájdete na www.
elektrosrot.cz.

INZERCIA
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Spomienka na Jána Holinu
Dňa 12. marca 2011 si pripomenieme 30 rokov od smrti rodáka a 

občana Novej Bane, zakladateľa súťažného zjazdového lyžovania a 
prvého predsedu lyžiarskeho oddielu tunajšej TJ.

Narodil sa 19. 12. 1932 v rodine kováča. Po skončení ZŠ pokračoval 
v štúdiu na Strednej priemyselnej škole strojníckej vo Zvolene, kde v roku 
1952 zmaturoval. Po absolvovaní základnej vojenskej služby sa od roku 
1955 zamestnal ako projektant- konštruktér  v ZSNP Žiar nad Hronom. 
Zdokonaľovanie a vylepšovanie už existujúcich zariadení a vymýšľanie 
nových vždy bolo jeho koníčkom. Bol spoluautorom niekoľkých patentov 
a vynálezov v oblasti zariadení na spracovanie rudy pre výrobu hliníka, za 
ktoré mu boli v roku 1980 a 1981 udelené dve štátne ceny, z toho druhá„ 
in memoriam“.  

Nikdy nebol v žiadnej politickej strane.  
Viacerí jeho kolegovia boli členmi lyžiarskeho oddielu pri ZSNP a so 

svojimi deťmi lyžovali na Skalke a na Krahuliach. Aj Ján Holina so svojimi 
tromi dcérami sa zúčastňoval pretekov za ZSNP Žiar nad Hronom.

Časom získal podobne zanietených ľudí za lyžovanie aj v Novej Bani. 
V roku 1975 spolu s p. Vladimírom Kvasničkom založili Lyžiarsky oddiel  
pri TJ Techsklo v Novej Bani a stal sa jeho prvým predsedom. Za trénera 
mladých nádejných lyžiarov - pretekárov získal p. Milana Klauza.

Sľubnému rozvoju lyžiarskeho športu na Novobansku chýbal lyžiarsky 
vlek. Tu sa stretlo profesijné zameranie p. Holinu s nadšením pre dobrú 
verejno - prospešnú vec. Preštudoval dostupnú domácu i zahraničnú 
literatúru a zostrojil prvý malý prenosný lyžiarsky vlek, na ktorom mohli 
deti trénovať na ľubovoľnom svahu. Jeho kapacita však nestačila 
narastajúcemu počtu záujemcov o lyžovanie, a tak sa s podobne ďalšími 
nadšenými rodičmi začal zaoberať myšlienkou vybudovať väčší lyžiarsky 
vlek aj s osvetlením.

Novobanskí chalupári na Malej Lehote v časti Hubačov štál upozornili 
p. Holinu na pasienku, kde sa udrží sneh až do apríla. Po prehliadke 
svahu bolo rozhodnuté. Najprv bolo potrebné vybaviť povolenie na výrub 
lesa, čo sa aj podarilo. Ján Holina sa vrhol do prípravy stavby vleku podľa 
vlastného  projektu. Rysoval plány vleku, rozkreslil umiestnenie údolnej 

a vrcholovej stanice, osadenie 
stĺpov, urobil statické výpočty. 
Po získaní všetkých povolení, čo 
nebolo vôbec ľahké, začalo sa so 
stavbou vleku. Všetko sa robilo 
ručne, jamy na stĺpy, betónovanie, 
vrtné tyče, dodané z Geologického 
prieskumu, vynášali brigádnici 
sami. 

V tom čase sa p. Holina od 
spolupracovníkov dozvedel, že na 
Skalke je už dva - tri roky zložený 
vlek LV-1000 patriaci Okresnej 
správe cestovného ruchu v Žiari 
n/Hr., pretože tu namontovali 
jeden z prvých vyrobených vlekov 
značky Tatrapoma. A opäť to bol on, ktorý vybavil čo najrýchlejší presun 
vleku zo Skalky na Hubačov štál. Bolo treba rýchlo konať, aby stavba bola  
zaradená do „ akcie Z“. Stálo to veľa úsilia a energie, ale oplatilo sa. Na 
budovaní vleku v „akcii Z„ sa pracovalo  dva roky. Hlavným koordinátorom 
prác bol predseda LO. Boli to tisícky brigádnických hodín počas sobôt 
a nedieľ, sviatkov  a dovoleniek. Na brigádach sa vystriedalo okolo 60 
ľudí. V roku 1978 montéri z firmy Transporta Chrudim vlek zmontovali. 
V sezóne 1978/79 bol skúšobne spustený a v roku 1980 skolaudovaný.

Počas jeho výstavby LO zakúpil aj kotvičkový vlek, ktorý bol osvetlený, 
aby deti mohli pravidelne trénovať dvakrát do týždňa večer. Pre deti z LO 
pribudla čoskoro chata, ktorú p. Holina tiež naprojektoval.

Aj pri stavbe vleku sa prejavil jeho zlepšovateľský duch. Vymyslel 
zariadenie, ktoré, keď sa postavilo na určený bod, kde mal stáť stĺp, 
presne určilo, kde budú pätky stĺpa. Technickým riešením odobreným 
výrobcom znížil váhu napínacieho zariadenia o polovicu. Týmto a aj inými 
návrhmi sa urýchlila stavba a hlavne montáž vleku.

Pod vedením trénera p. Klauza sa tréningy v zime i v lete stali 
pravidlom. Výsledky sa postupne ukazovali, na okresných, krajských i 
celoslovenských lyžiarskych pretekoch sa novobanskí lyžiari  umiestňovali 
na popredných priečkach. Na celoslovenské preteky sa kvalifikovali 
najčastejšie: Z. Holinová, P. Klauz, Ľ. Panuška, M. Salaga, H. Sobotka. 
Každoročne LO organizoval okresné preteky v slalome a obrovskom 
slalome.

Zákerná choroba v roku 1981 vo veku 48 rokov prerušila životnú púť 
p. Jána Holinu. Ďalšie plány už nestihol dokončiť. Lyžiareň a  bufet pre 
turistov zostali len vo fáze náčrtov a skíc. Do posledných dní života sa 
objavoval hoci len na pár hodín na svahu medzi „svojimi„ lyžiarmi, pri 
chode lyžiarskeho strediska snažil sa byť ešte užitočný a nápomocný.

Čím bol teda p. Ján Holina výnimočný? Schopnosťou osloviť 
v správnom čase správnych ľudí a zapáliť ich pre lyžovanie, okrem 
spomínaných pánov V. Kvasničku a M. Klauza to bol aj Ing. Štefan 
Panuška, vtedajší riaditeľ Geologického prieskumu, ktorý pomáhal pri 
výstavbe vleku materiálne a neskoršie dopravou pretekárov na preteky. V 
neposlednom rade p. Jozef Polc, muž s najväčším počtom brigádnických 
hodín, ktorý sa o prevádzku vleku stará dodnes. Vymenovať všetkých, 
ktorí sa zúčastňovali na chode LO a reprezentovali Novú Baňu a ktorých 
J. Holina získal a nadchol pre lyžovanie, je nad rozsah tohto článku. V tom 
období lyžovali a brigádovali celé rodiny.

Obdivuhodná technická invencia a vynaliezavosť sa skĺbili s 
neuveriteľnou skromnosťou. Vedel obhájiť svoje návrhy vo výbore TJ, 
ktorý v tom čase nebol naklonený lyžiarom. Legendárnou je veta jedného 
člena výboru TJ :„ Som proti, ale hlasujem za výstavbu vleku!“ 

Schopnosť nájsť najschodnejšie riešenie sa prejavila, keď ustúpil 
od realizácie vleku vlastnej konštrukcie. Lyžiarsky oddiel nielenže bol 
finančne sebestačný, ale aj sponzoroval ostatné oddiely.

Mal veľkú predvídavosť, už v tom období hovoril o umelom zasnežovaní 
svahu.

Mimoriadna húževnatosť, pracovitosť, čestnosť, charizma a 
skromnosť, organizačné majstrovstvo, to sú atribúty človeka, po ktorom 
zostalo dielo slúžiace širokej verejnosti dodnes. Jeho odchodom stratil 
lyžiarsky oddiel nielen hlavu, ale aj srdce.

Česť jeho pamiatke! 
Podľa spomienok pánov V. Kvasničku a Mgr J. Polca ako aj dcéry Mgr. 

Janky Holinovej – Gallovej
spracovala PaedDr. Oľga Sobotková

I N
 Z

 E
 R

 C
 I 

A



NOVOBANSKÉ NOVINY   19MAREC 2011

Odišiel vzácny človek
Január je mesiac, kedy vstupujeme do nového roka, 

prežívame dni, kedy sa niečo končí a niečo začína, kedy si 
želáme, aby budúcnosť bola plná porozumenia, lásky, pohody 
a príjemných chvíľ. V tento čas nás všetkých zastihla smutná 
správa. Z našich radov odišiel náhle a nečakane

MUDr. Ján Bradiak

Do Novej Bane prišiel po ukončení vysokej školy a začal 
pracovať ako sekundárny lekár na chirurgickom oddelení a 
neskôr aj v chirurgickej ambulancii našej nemocnice. Práca 
predstavovala podstatnú náplň jeho života, venoval jej množstvo 
svojho času a elánu. Práve preto sa v septembri l989 stáva 
zástupcom primára a o rok neskôr primárom chirurgického 
oddelenia. V roku 2004, po 27 rokoch práce, odchádza z 
novobanskej nemocnice a neskôr odchádza za prácou do 
zahraničia. Bol vynikajúcim odborníkom, čestným človekom. 
Vo svojej rodine mal podporu a porozumenie. Mnohí sme ho 
poznali ako pacienti svojho ošetrujúceho lekára. 

Odišiel prirýchlo, ale svoje prežité roky naplnil skromnosťou 
a pracovitosťou, za ktorými bolo veľa nehy, dobra a lásky. 
Novobanská verejnosť tak stratila vzácneho a dobrého človeka.

Natália Pinková

I N
 Z

 E
 R

 C
 I 

A

I N
 Z E R C I A



20    NOVOBANSKÉ NOVINY MAREC 2011

 

V  MESIACI  MAREC  BLAHOŽELÁME:
SPOLOČENSKÁ KRONIKA

60 rokov
Mgr. Zdenka Vénová

Antónia Mihálová
Jozef Daubner

Zdenka Forgáčová
Helena Adameková

Mária Štullerová
Valéria Kunská

Ladislav Bosman
65 rokov

Anna Lauková
70 rokov

Valéria Čunderlíková
Anna Tužinská
Ladislav Benč

75 rokov
Ľudmila Zajacová

Mária Uličná
Magdaléna Tököliová

76 rokov
Helena Sliacka
Jozef Mucha

Helena Heroldová
77 rokov

Jozef Raffaj
Mária Foťková

78 rokov
Štefan Wolf
Pavol Topor
Magdaléna 
Guldanová
Jozef Vozár

Emília Ditteová
79 rokov

Alojz Janček
Jozef Lauko

80 rokov
Ján Polc

Mária Štrbová
Júlia Sklenková

81 rokov
Božena Šályová
Mária Šályová
Anna Štrbová

Mgr. Alžbeta Hindická

82 rokov
Jozefína Jančiová

Emília Líšková
83 rokov

Anna Borošová
Mária Müllerová

84 rokov
Peter Šály

Mária Šályová
Anna Mandová

86 rokov
Zoltán Janči

87 rokov
Anna Holá

Anna Tužinská
Jolana Tencerová

89 rokov
Mária Pastierová

90 rokov
Štefánia Záhumenská

Zuzana Borošová
František Nižník

Helena Šmikniarová
91 rokov

Agnesa Muchová

OPUSTILI  NÁS

NARODILI  SA

Mária Holá, 78 rokov
Oľga Brlayová, 68 rokov

Henrietta Bočová, 87 rokov
Jozef Ditte, 84 rokov

Anna Raffajová, 71 rokov
František Búry, 73 rokov

Elena Florovičová, 86 rokov

Diana Müllerová
Deina Číková
Ela Korbeľová
Nicol Oboňová

Vanesa Ledňová
Ivana Obrcianová

UPOZORNENIE PRE ČITATEĽOV
Ak si neprajete byť uverejňovaní v tejto rubrike, 

informujte nás o tom telefonicky (045/ 68 56 
486), mailom (info@novabana.sk), 

prípadne osobne v redakcii Novobanských 
novín.

 
 RIADKOVÁ 
INZERCIA

Pohotovostná stomatologická LSPP je zabezpečovaná v čase od 
8.00 hod. do 13.00 hod. v dňoch pracovného pokoja a vo sviatky 
v jednotlivých zubných ambulanciách v okrese Žarnovica. 

Pohotovostné lekárenské služby sú vykonávané striedavo 
v týždňových intervaloch v lekárňach v Žarnovici a v Novej Bani 
podľa rozpisu nasledovne:  Nedeľa a sviatok   9.00  -  12.00 hod.

Rozpis služieb v mesiaci marec a apríl 2011

INFORMÁCIE O POHOTOVOSTNEJ STOMATOLOGICKEJ LSPP 
NÁJDETE AJ NA INTERNETOVEJ STRÁNKE MESTA NOVÁ BAŇA.

13. 3. 2011  10. týždeň     lekáreň   HORNÁ, Nová Baňa S 
                                                          tel. č.: 045/68 55 231
20. 3. 2011  11. týždeň     lekáreň   VALERIANA, Žarnovica   
                                                          tel. č.: 045/68 12 120 
27. 3. 2011  12. týždeň     lekáreň   HORNÁ, Nová Baňa V
                                                          tel. č.: 045/68 56 281 
3. 4. 2011   13. týždeň     lekáreň   ALTHEA, Žarnovica
                                                          tel. č.: 045/68 55 231

Pohotovostné  lekárenské  
služby v okrese Žarnovica

12. - 13. marca  2011: MUDr. Prutkayová, zubná ambulancia, 
Bystrická 52, Žarnovica, tel. č.: 045/68 13 046
19. – 20. marca  2011: MUDr. Hrnčiar, zubná ambulancia, Ulička, 
Hronský Beňadik, tel. č.: 045/68 93 282
26. – 27. marca  2011: MUDr. Šmondrková, zdravotné stredisko, 
Bystrická 256, Žarnovica, tel. č.: 045/68 12 443
2. - 3. apríla  2011: MUDr. Holá, H-DENT s. r. o., Robotnícka ul., 
Nová Baňa, tel. č.: 045/68 50 492

-red-

KINO  VATRA, NOVÁ  BAŇA
MAREC 2011

  5.  3. 2011   RESIDENT EVIL: AFTERLIFE                          film  USA
12.  3. 2011   HARRY POTTER A DARY SMRTI                    film  USA 
19.  3. 2011   DEADLINE                                         (95 min.) film  USA

Začiatok predstavenia je o 18,00 hod.
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MFK Nová Baňa pred jarnou 
sezónou 2010/2011

Pred vstupom do jarnej časti futbalových zápasov.
Po futbalovej prestávke počas zimného obdobia,26.marca 2011, sa 

začnú hrať majstrovské futbalové zápasy riadené Stredoslovenským 
futbalovým zväzom v ročníku 2010/2011. Do pravidelných súťaží týmto 
dňom vstupuje všetkých sedem družstiev nášho MFK Nová Baňa. 
Družstvo dospelých v otváracom zápase jarnej časti v nedeľu 27. marca 
so začiatkom o 15:00 na domácom ihrisku privíta futbalistov z Krásna nad 
Kysucou. Avšak už sobotu 26. marca futbaloví priaznivci môžu na našom 
štadióne si pozrieť zápasy III. ligy mladších a starších žiakov proti svojim 
rovesníkom zo Sliača.

Do jarnej časti MFK vstupuje s niekoľkými výraznými zmenami 
týkajúcimi sa činnosti  a organizácie riadenia klubu. Počas súťaže v jesennej 
časti na vlastnú žiadosť z výboru 
FK odstúpil jeho niekoľkoročný 
úspešný predseda PaedrDr. Ján 
Juhás. Valným zhromaždením 28. 
12. 2010 do funkcie na uvoľnené 
miesto predsedu bol zvolený 
Radovan Gonda. Osobnosť našej 
novobanskej futbalovej verejnosti 
známa z jeho predchádzajúceho 
pôsobenia vo futbale v našom 
meste. Vo FK  v predchádzajúcich 
obdobiach pôsobil ako hráč, 
manažér družstva dospelých a 
futbalový rozhodca. Touto cestou 
výbor futbalového klubu ďakuje p. 
Juhásovi za jeho obetavú a úspešnú prácu, ktorú urobil pre rozvoj futbalu 
v Novej Bani.

 Čellár Pavel

Ciele a príprava družstva 
dospelých pred jarnou časťou

MFK Nová Baňa vo svojej 
organizačnej štruktúre registruje 
z celkového počtu aktívnych 
futbalistov až 83% hráčov z radov 
mládežníckych družstiev. Zo strany 
futbalovej verejnosti však najväčší 
záujem o súťažné zápasy sa 
sústreďuje na mužstvo dospelých, 
ktoré súťaží v III. lige, čo je 
najvyššia spojená futbalová súťaž 
Banskobystrického a Žilinského 
samosprávneho kraja.

Aká je situácia v mužstve 
pred zahájením jarnej časti 
majstrovských futbalových 
zápasov?

Po úspešnom vstupe v jeseni, 
keď mužstvo prinieslo tri body z 
Krásna nad Kysucou, sa zdalo, 
že do nového ročníka súťaží 
vstupujeme s dobrou formou. 
Tri po sebe nasledujúce prehry, 
z toho dve na domácom ihrisku 
však naštrbili našu sebadôveru, 
ktorá pretrvávala počas celej 
jesene. Mužstvo nakoniec skončilo 
po jesennej časti na desiatom 
mieste v tabuľke. Neuspokojivé 
výsledky však ovplyvnili aj časté 
zranenia  a nedostatočná tréningová 
dochádzka, nakoľko väčšina hráčov 
pracuje mimo Novej Bane.

V jarnej časti je mužstvo 
odhodlané svoje výkony zlepšiť, 
čomu má napomôcť aj dôkladná 
zimná príprava, ktorá bola zahájená 
hráčskou schôdzou 11. 1. 2010. Na 
štadióne sa zišli hráči z jesenného 
kádra. Súčasne boli pozvaní aj naši 
hráči, ktorí hosťovali počas jesene 
v iných kluboch a súčasne hráči, 
ktorí prejavili záujem o hosťovanie 

16. kolo 27. 3. 2011 Nová Baňa - 
Krásno 15:00
17. kolo 3. 4. 2011 Veľký Krtíš - 

Nová Baňa 15:30
18. kolo 10. 4. 2011 Nová Baňa - 

Bánová 15:30
19. kolo 17. 4. 2011 Kremnička - 

Nová Baňa 16:00
20. kolo 24. 4. 2011 Nová Baňa - 

Kalinovo 16:00
21. kolo 1. 5. 2011 Závažná Poruba 

- Nová Baňa 16:30
29. kolo 4. 5. 2011 Nová Baňa - 

Čadca 16:30
22. kolo 8. 5. 2011 Nová Baňa - 

v našom klube ako Jozef Arvay 
kmeňový hráč Dolnej Ždáne a 
Martin Novák zo Zlatých Moraviec. 

Samotná príprava prebieha v 
skromných podmienkach. Zväčša sa 
naháňa kondícia vo voľnej prírode, 
nakoľko ihriská sú rozbahnené a ich 
používanie na tréningy by značne 
poškodili ich povrch. K tréningom 
s pracou s loptou paradoxne 
musíme cestovať po okolitých 
obciach, ktoré už majú vybudované 
viacúčelové ihriská s umelou trávou. 
Z najbližšieho okolia za rok takéto 
malé ihriská vyrástli v Hronskom 
Beňadiku, Tekovskej Breznici, 
Voznici. Aj mnohé mestá, ktoré sú 
v našej súťažnej skupine už majú 
vybudované umelé trávnaté plochy 
v rozmeroch riadnych futbalových 
ihrísk, prípadne takéto malé ihriská.

Mužstvo dospelých počas 
zimnej prípravy má v pláne odohrať 
10 prípravných zápasov. Za 
súperov výbor MFK vyberal také 
mužstvá, ktoré majú hraciu plochu 
práve z umelou trávou. Aj takouto 
cestou bola snaha ušetriť finančné 
prostriedky, nakoľko náklady 
spojené s prevádzkou ihriska 
znášali domáce mužstvá. Príležitosť 
nastúpiť v týchto zápasoch 
dostávajú všetci hráči zapojení 
do prípravy a súčasne sa dáva 
možnosť aj nastúpiť do zápasov 
dorastencom ako napr. A. Barancovi, 
A. Víglaskému, R. Krátkemu, M. 
Forgáčovi, M. Marekovi, T. Polcovi, 
D. Strieškovi.

Tréner mužstva Miroslav 
Gubov do jarnej časti počíta s týmto 
kádrom: Poliačik Martin, Danko 
Vojtech, Laco Karol, Budinský 
Martin, Rudzan Marek, Radoslav 
Bartoš, Michal Mojík, Marek Blaho, 
Obložinský Juraj, Hudec Peter, 
Minka Tomáš, Peter Vozár, Štefan 
Vozár, Mánik Patrik, Valkovič Michal, 
Kliman Peter, Arvay Jozef,  Kuba 
Juraj, Mikuška Peter, Novák Martin.

V jarnej časti družstvo dospelých 
je odhodlané podávať také výkony, 
aby peknou hrou a výsledkami 
prinášalo radosť širokému okruhu 
fanúšikov nášho mesta.

Jozef Forgáč
 vedúci mužstva

Vylosovanie MFZ  JAR 2011
Námestovo 16:30
23. kolo 15. 5. 2011 Nová Baňa - 

MFK Banská Bystrica 16:30
24. kolo 22. 5. 2011 Turany - Nová 

Baňa 17:00
25. kolo 29. 5. 2011 Nová Baňa - 

Lietavská Lúčka 17:00
30. kolo 1. 6. 2011 Liptovská 

Štiavnica - Nová Baňa 17:00
26. kolo 5. 6. 2011 Fiľakovo - Nová 

Baňa 17:00
27. kolo 12. 6. 2011 Nová Baňa - 

Kysucké Nové Mesto 17:00
28. kolo 19. 6. 2011 Tisovec - Nová 

Baňa 17:00

PODPORTE ŠPORT A ŠPORTOVÉ AKTIVITY 
DETÍ DSS HRABINY

formou 2% z daní
OZ Športový klub Hrabiny pri DSS Hrabiny 

Nová Baňa
Rekreačná 393/1, 96801 Nová Baňa

IČO: 378 194 29

 RIADKOVÁ INZERCIA
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xf xf xf xf xf xf xf xf xf xf xf xf xf xf
7:00 7:40 10:00 10:30 12:50 13:35 15:35 Zvolen, AS 7:30 8:40 10:10 12:10 13:25 14:30 15:05
7:20 8:00 10:20 10:50 13:10 14:00 15:55 Žiar nad Hronom, AS 7:10 8:20 9:50 11:50 13:05 14:10 14:45
7:40 8:20 10:40 11:10 13:30 14:20 16:15 Žarnovica, motel Sitno 6:50 8:00 9:30 11:30 12:45 13:50 14:25

xf xf xf xf xf xf xf xf xf xf
5:15 6:45 8:45 11:30 13:30 Žiar nad Hronom, AS 6:25 8:00 10:15 13:20 14:55
5:35 7:05 9:05 11:50 13:50 Žarnovica, motel Sitno 6:05 7:40 9:55 13:00 14:35
5:44 7:14 9:14 11:59 13:59 Nová Baòa,Nám. Sv. Alžbety 5:56 7:31 9:46 12:51 14:26
5:45 7:15 9:15 12:00 14:00 Nová Baòa, Banícke nám. 5:55 7:30 9:45 12:50 14:25

Zrýchlené spojenie

Nové!
Žiar nad Hronom - Nová Baòa

Zvolen - Žarnovica

Dva druhy nových spojov, a to Zvolen - Žiar nad Hronom - Žarnovica a 
späť, kde premávajú dva autobusy a Žiar nad Hronom - Žarnovica - Nová 
Baňa, kde premáva 1 autobus, boli zavedené ešte 12. decembra 2010.

Ide o spoje, ktoré premávajú v pracovné dni a mali by časovo skrátiť 
cestujúcim dochádzku do práce, k lekárovi, do školy a pod...

Myšlienka zaviesť tieto spoje vznikla v súvislosti s ukončením 
rýchlostnej cesty R1. Spoje sú zabezpečované dvomi autobusmi typu 
Crossway LE, ktoré sú najnovšie nízkopodlažné autobusy spoločnosti a 
jedným autousom rady KAROSA C 900.

Ing. Oľga Šurková, ved. odb. dopravy
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Opäť k nám zavítala jar a to so svojimi radosťami aj starosťami, 
no jarné práce v záhrade sú pre mnohých z nás skôr obľúbenou 
činnosťou a relaxom, najmä ak radi obdivujeme pučanie a kvitnutie 
rastlín v záhradách. Všetka krása si ale vyžaduje starostlivosť, čo 
platí aj pre svet rastlín, a tak jarné upratovanie sa nekončí len v 
našich príbytkoch.

Čo patrí k základnej údržbe záhrad ?
Ako náhle sa oteplí, začína nás to ťahať von pod teplé jarné slniečko. 

V záhradách sa počas celej zimy strihajú ovocné stromčeky, ale teraz 
sa začíname orientovať aj na okrasnú časť záhrady. Vyhrabávame v 
záhradách zabudnuté lístie z jesene, z trávnika odstraňujeme starú 
mačinu, orezávame a striháme ovocné stromy a okrasné stromčeky, kry, 

suché kvety z trvaliek a pod., 
čím nám v záhradách vzniká 
množstvo odpadu, tzv. biologicky 
rozložiteľný odpad - BIOODPAD, 
ktorého pôvod je len z prírody.

Vypaľovanie trávnika už 
nie je v móde !

Tento „osvedčený“ recept 
jarnej údržby v záhradách nikomu 
neodporúčame. Okrem toho, že 
je zakázaný a trestá sa uložením 
pokuty, pričom nie je ťažké zistiť, 
odkiaľ sa dymí, je aj nebezpečný.

Kam patrí odpad zo 
záhrad ?

Bioodpad nepatrí do 
„kukačiek“, nakoľko sa 
snažíme spolupracovať s 
prírodou. Dnes sa stávajú 
čoraz obľúbenejšie domáce 
kompostoviská, kde sa nám 
uložený odpad zo záhrady 
vráti v užitočnej forme 
kompostu, ktorý v záhrade 
rýchlo využijeme. Ale nie každý 
má túto možnosť, najmä ak sa našou záhradou stávajú pestrofarebné 
balkóny, alebo ak vypilujeme v záhradách dreviny väčších rozmerov a 
drevo nezužitkujeme. V takomto prípade robí mesto Nová Baňa sezónny 
zber bioodpadu dvakrát ročne na jar a na jeseň. Okrem sezónnych zberov 
je možné bioodpad odovzdať Technickým službám so sídlom na ulici Dlhá 
lúka 18, v Novej Bani (horný dvor) každý pracovný deň od 7:00 do 14:00 
a poslednú sobotu v mesiaci od 8:00 do 12:00 

Tohtoročný jarný termín zberu bioodpadu bude 13. apríla v 
stredu. Lístie, konáre, piliny, pokosenú trávu, burinu, zhnité ovocie 
a pod. je potrebné vo forme zväzkov alebo vo vreciach vyložiť na 
verejne prístupné miesto pred vlastnú nehnuteľnosť alebo na 
najbližšie verejne prístupné miesto tak, aby odpad neobmedzoval 
dopravu.

-KĎ-

JARNÉ UPRATOVANIE V ZÁHRADE !


